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25141, 80291695148

г. Слоним, Красноармейская, 42
(в мне «Книги», возле мна «Рубин»)
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замер, доставк а, консультация специалистов, форма расчёта любая, наценк а 0
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Лиц. №02190/0213469, 01.04.200531.03.2010 г., МТК РБ
УНП 500492192 ИП Фефёлкина Т.Н.

МИНСК
Тел.: 80336211352 (МТС), 

80293504751 (Velcom)
Принимаем коллективные заявки
Лиц. №02190/0516868, 10.08.09г.10.08.14г., Мин.
ТиК РБ, ЧТУП «ТреАлТур», УНП 590878406

Тыраж нумара 6250 экз.

Слоним 
— не толь-
ко город в 
Беларуси

Першая су-
светная вай-
на на фота-
здымках 
Язэпа 
Стаброўскага

Праграма TV

Рэклама

г. Барановичи

Теперь можно 

в кредит

37$1CDBAE?>!F$G#H#

г. Барановичи
ул. Ленина, 49 (возле стадиона)
Магазин — ул. Брестская, 124Д
т/ф  80163423355, 
МТС  80336996550

  АКТУАЛЬНО

АНАТОЛИЙ ТЕПИН:
 «НЕ ПАНИКУЙТЕ! ПРОВОДИТЕ ПРОФИЛАКТИКУ ГРИППА!»
В Беларуси, по данным Министерства 
здравоохранения, на 2 ноября 
выявлено 59 лабораторно 
подтвержденных случаев свиного 
гриппа, но случаев с летальным 
исходом нет. Об этом днями сообщила 
главный государственный санитарный 
врач Беларуси Валентина Качан.

По мнению специалистов, пока что нет по-
вода принимать в республике жесткие огра-
ничительные меры в связи с ростом заболе-
ваемости гриппом.

Несмотря на все доводы чиновников о том, 
что населению излишне беспокоиться не 
стоит, люди активно атакуют аптеки, что-
бы запастись лекарствами. 

По словам главного врача государствен-
ного учреждения «Слонимский зональный 
центр гигиены и эпидемиологии» Анатолия 
Тепина, в Слониме ситуация более-менее 
спокойная. По состоянию на 3 ноября в на-
шем городе было зарегистрировано 60 слу-
чаев заболевания гриппом, 120 — ОРВИ.

 «Понимаю, что сегодня люди из-за ситу-
ации на Украине стали паниковать», — го-
ворит Анатолий Михайлович. 

Для тех, кто не в курсе, сообщаем, что на 
прошлой неделе на Украине была объявле-
на эпидемия гриппа. 

Продолжение на стр. 3
В аптеках — очереди ФОТО ТАТЬЯНЫ ПЛАХЕТКО

18 тэлеканалаў

344 прыватныя

аб'явы
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КУРСЫ ОБМЕНА ВАЛЮТ

03.11.09

Беларусбанк
Покупка Продажа

1 USD 2740 2770
1 EURO 4040 4120

1 ZL 930 970
1 RUR 92 94,5

Белпромстройбанк
Покупка Продажа

1 USD 2735 2763
1 EURO 4050 4110

1 ZL 932 965
1 RUR 92,7 94,8

Белагропромбанк
Покупка Продажа

1 USD 2755 2775
1 EURO 4060 4115

1 ZL 940 965
1 LAT 5000 5720
1 LIT 900 1180

1 RUR 92,5 94,2
1 GBP 320 350

Белгазпромбанк
Покупка Продажа

1 USD 2740 2780
1 EURO 4050 4120
1 RUR 93,2 95,2

Москва — Минск
Покупка Продажа

1 USD 2730 2750
1 EURO 4040 4120
1 RUR 93 94,5

Приорбанк
Покупка Продажа

1 USD 2735 2760
1 EURO 4030 4110
1 RUR 91,8 95,5

Нацбанк РБ
1 USD 2737

1 EURO 4042,28
1 RUR 93,75
1 ZL 950,86

Тел. 80296802529, 80296520471.
Товар сертифицирован Лиц. 42540/0087375,  по  27.12.2012 г., СРИК ЧП "ВалерАН". УНП 590789304.

Не упустите возможность приобрести 

по супернизким ценам

САНТЕХНИКА

Трубу канализационную, полипропиленовую, полиэтиленовую, металло
пластиковую, радиаторы алюминиевые 16Атм РП, а также в продаже:

полотенцесушители, унитазы, мойки, водонагреватели, системы 
очистки воды, смесители и все комплектующие к ним фитинги.

ОСЕННЕЕ ПРЕДЛОЖЕНИЕ: 
при покупке ванны, душкабины, умывальника  ПОДАРОК.

Ежедневно с 8.00 до 15.00 на центральном рынке
пав. Сантехника и Сантехника плюс

Свид. №50614, от 08.06.2005 г., Баран. ГИК.
УНП 290416202 ИП Малевич С.А.

ФИТНЕС 
в центре города 
не упусти свой шанс

ТРЕНИРОВКИ С УМОМ

ГРУППОВЫЕ ЗАНЯТИЯ: 

Ул. Красноармейская, 46, СШ № 5 (2й этаж)
Тел.: 46912, 80291182308 (Velcom), 

8033 6546224(МТС)
Движение – это жизнь!

ИП Лазарь А.В., УНП 590714777

ПН 
СР 
ПТ

18401940 ВТ 
ЧТ 19302100
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  СИТУАЦИЯ

СНЕСУТ ЛИ ИКОННУЮ ЛАВКУ?
В редакцию нашей газеты 

пришло письмо от Аллы Ярмо-
лович. В письме слонимчанка 
пишет: «Ничто так не нужно че-
ловеку, как вера. От неё зависит 
не только блаженство будущей 
жизни и благополучие каждого 
из нас, но и благосостояние це-
лых народов. Будучи на бого-
служении, услышала от верую-
щих, что хотят закрыть икон-
ную лавку на Брестской улице. 
Сердце так и сжалось в груди. И 
невольно возник вопрос: кому 
мешает иконная лавка?  Ведь 
это частичка нашей святыни, 
нашей Жировичской иконы Бо-
жией Матери, нашей заступни-
цы и покровительницы. В икон-
ной ла вке мож но заказат ь 
службу в Жировичском монас-
тыре о здравии и об упокоении 
и многие другие службы. Здесь 
много полезной литературы 
для взрослых и детей. Много 
икон, чтимых православным 
христианством. Мимо пройти 
трудно, чтобы не остановиться, 
не призадуматься. К сожале-
нию, в школе мы не узнали, в 
чем смысл жизни человека. Так 
пусть наши дети, внуки, да и 
мы сами, осознаем основы пра-
вославной культуры. Если мы 
сегодня уберём иконную лавку, 
невольно возникнет вопрос: за-
чем? Кто ответит на этот воп-
рос? И почему никому не меша-
ет рядом пивбар? Почему не 
нужно его убирать? Что для на-
ших детей и внуков главное?.. 
Основы православной культу-
ры или бутылка пива в руках у 

юноши?..» 
Прочитав это письмо, коррес-

пондент «ГС» поинтересовался 

у продавцов иконной лавки: 
правда ли, что их лавку сносят?

 «Да, — ответили женщины, 
которые там работают. — Нам 
сказали в Слонимском исполко-
ме, чтобы до марта 2010 года 
лавки на Брестской улице око-
ло магазина «Верасок» не было. 
Рынок снесли, теперь дошел че-
ред и до нашей святыни». — «А 
покупатели есть у вас?» — сно-
ва задаём вопрос продавцам. 
«Очень много. Люди не только 
покупают иконы, книги, жур-
налы, но и консультируются у 
нас по разным вопросам, свя-
занным с религией», — ответи-
ли женщины.

Со слов продавцов иконной 
лавки, их торговая точка под-
чиняется Новогрудской епар-
хии. Благочинный Жировичс-
кого монастыря корреспонден-
ту «ГС» признался, что он не в 
курсе ситуации вокруг иконной 
лавки на Брестской улице и что 
об этом нужно вести разговор с 
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архиепископом Новогрудским 
и Лидским Гурием. И он пообе-
щал в ближайшее время об 
этом с ним поговорить. 

О том, как будет складывать-
ся ситуация вокруг иконной 
лавки на Брестской улице, мы 
еще напишем. 

Сергей ЧИГРИН

Иконная 
лавка на 

Брестской 
улице

ФОТО 

АЛЕКСАНДРА 

ЗАХАРЕНКО

ФОТО 

ТАТЬЯНЫ 

ПЛАХЕТКО

Недалеко от 
иконной 
лавки 
находится 
пивбар

 ! ФОТОФАКТ

В результате ДТП на 2м переул
ке Лесном 29 октября пострада
ли три авто
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САМОДОВОЛЬНЫЕ 
ЛЮДИ

Корреспонденты «ГС» спрашивали 
жителей города: «Как вы относитесь 
к самодовольным людям и считаете 
ли вы себя таковым?»

Михаил:

— Тя же ло в 
наше время са-
модовол ьн ы м 
людям. Кризис 
в стране. Денег 
м а л о  п л а т я т, 
все проблемы в 
этом. Тем не менее внуки появ-
ляются, растут — это главное.

Лариса

(без фотографии):

— Самодовольство и сно-
бизм, в принципе, одно и то же. 
Отношусь я к этому, в общем, 
нейтрально, но с отрицатель-
ным оттенком. Себя не считаю 
самодовольным человеком, 
нет, ни в коем случае.

Павел:

— Отношусь я 
к этому отрица-
тельно. Разуме-
ется, я не само-
д о в о л ь н ы й . 
Больше мне до-
бавить нечего.

Ирина:

— Всё зависит 
от конкретного 
человека. Если 
кто-то расска-
зывает о своих 
успехах, то по-
чему бы не порадоваться вмес-
те с ним? Но есть люди завист-
ливые, кому чужие успехи 
только мешают — они хотят 
сделать назло, чтобы кому-то 
не повезло, чтобы не получи-
лось задуманное. Поэтому мно-
гое зависит от человека, кото-
рый рядом. Я считаю, самодо-
вольство разное бывает.

Костя:

— Я не считаю 
самодовольство 
чем-то предосу-
дительным. Сам 
я не такой. Мне 
есть к чему стре-
миться. У меня всё впереди. Но 
в самодовольстве я не вижу ни-
чего плохого. 

Алиса
(без фотографии):

— В данный момент я безра-
ботная, поэтому самодоволь-
ной не могу себя считать ни в 
коем случае. Хорошо я ко всем 
отношусь, и к самодовольным 
в том числе.

Владимир ШУМЕЛЬ
Фото Татьяны ПЛАХЕТКО

СЛОНІМ      3

5

ИП Ващенко Е.А. Лиц. № 44010/1026969, 10.08.0409.08.09 г. Гродн. ГИК

, металлопрофиль

НАШИ ЛЮДИ

 !" #

ЦВЕТЫПОДАРКИ
(магазин «Спутник»)

   композиции

и подарков

Работаем: с 10.00 до 19.00
выходной: вторник, четверг Сделай приятное себе и близким!

Лиц.42540/1042532, 26.01.0526.01.10, Слоним. РИК, ИП Ковальчук С.Ф. УНП 590076494

 ! ЗДАРЭННІ

АБАБРАЎ ВЯСКОВАГА 
ГОСЦЯ 

Пасля сумеснага распіцця 
спіртных напояў у доме на Ка-
муністычнай вуліцы ў Слоніме 
жыхар горада адабраў 140 тысяч 
рублёў у жыхара вёскі Азарычы. 

Вясковец звярнуўся па дапамо-
гу ў міліцыю. На мінулым тыд-
ні супраць яго крыўдзіцеля ўз-
будзілі крымінальную справу.

ЗАБРАЛІ БЛОКІ

Хто ўхітрыўся забраць 100 ке-
рамзітабетонных блокаў з два-
ра дома на вуліцы Наватараў у 
Слоніме, цяпер высвятляюць 
работнікі міліцыі.

Па факце гэтага крадзяжу 26 
кастрычніка праваахоўнікі за-
вялі крымінальную справу.

ЗНЕСЛІ 
АЎТАМАГНІТОЛУ

З аўтамабіля “Пежо”, які ста-
яў на Шасэйнай вуліцы ў Слоні-
ме, нехта забраў аўтамагнітолу.

Уладальнік машыны звяр-
нуўся ў міліцыю. 27 кастрычні-
ка праваахоўнікі ўзбудзілі 
к ры м і н а л ь н у ю с п р а ву п а 
артыкуле “Крадзеж”.

УКРАЎ ТУЮ Ў 
АДНАВЯСКОЎЦА

Дрэўца туі жыхар вёскі Жы-
ровічы набыў не на нядаўнім 
кірмашы ў Слоніме, а выкапаў 
з падворка аднавяскоўца.

Гаспадар туі не змірыўся з 
такім нахабствам і звярнуўся 
па дапамогу ў міліцыю. 27 кас-
трычніка супраць аматара 
чужых саджанцаў завялі кры-
мінальную справу за крадзеж.

ПАДЛЕТАК ЗБІЎ 
РАБОЧАГА

На тэрыторыі Слонімскага 
дзіцячага дома на Тапалёвай вулі-
цы ў Слоніме 15-гадовы падлетак 
стукнуў кулаком у твар 51-гадова-
му рабочаму гэтай установы. 

Супраць падлетка ўзбудзілі 
крымінальную справу за хулі-
ганства.

Мікола КАНАНОВІЧ

  ГОРАД

ВОСЕНЬСКІ КІРМАШ2
Упершыню восеньскі 
кірмаш у Слоніме сёлета 
праходзіў двойчы. Гэта 
было звязана з тым, што 
на першым кірмашы не 
ўсім гараджанам хапіла 
агародніны, найперш 
бульбы. 

Таму ў мінулую суботу зноў на 
Опернай вуліцы прадавалі капус-
ту, бульбу, моркву, збожжа, пар-
сючкоў і г.д. Людзей было менш у 
параўнанні з першым кірмашом, 
а агародніны хапала, таму гара-
джане ўжо ўдосталь запасліся на 
зіму агароднінай. Магчыма, не 
ўсе ведалі, што адбудзецца во-
сеньскі кірмаш-2, але тыя, хто за-
пасаў сабе не зрабіў, дакупіць усё 
на рынку ці ў крамах.

Галоўнае, што і гэтую зіму 
слонімцы перазімуюць, бо калі 
ёсць у хаце бульба з капустай, 
то галадаць не будзем. 

Сяргей ЧЫГРЫН
Фота Таццяны ПЛАХЕТКА

Продолжение
Начало на стр. 1
Главный санитарный врач Ук-

раины Александр Биловол за-
явил, что, по последним дан-
ным, в результате эпидемии сви-
ного гриппа умер 71 человек. 
Есть 14 лабораторно подтверж-
денных случаев гриппа A/H1N1. 
У трех человек, которые умерли, 
выявлен грипп A/H1N1. В основ-
ном заболевания регистрируют-
ся на западе Украины, так что 
правительство объявило каран-
тин в девяти западных областях 
страны. 

«Хочу сказать слонимчанам: 
не паникуйте досрочно! — гово-
рит Анатолий Михайлович. — 
Да, надо проводить профилакти-
ческие меры, шутить с гриппом 
не стоит. Но грипп был, есть и бу-
дет. От него не уберечься, ведь 
мы не наденем скафандр и не бу-
дем в нем ходить!»

Однако, несмотря на все дово-
ды, слонимчане выстраиваются 
в очереди в аптеки за лекарства-
ми. В понедельник, 2 ноября, в 
слонимской аптекте на улице До-
ватора горожане скупали все, 
что можно: противовирусные, 
иммунные препараты. Очередь 
была явно взволнована. Сло-
нимчане обсуждали свиной 
грипп, какая-то женщина выска-
зала мнение, что, в любом слу-
чае, невозможно подстраховать-
ся и накупить лекарств впрок. 

«Кто ж его знает, как он лечит-

ся, этот свиной грипп! Но пусть 
хотя бы иммунная настойка эхи-
нацеи дома будет, хотя… разве от 
этой заразы она спасет?!» — по-
догревала своими размышлени-
ями и без того нервный народ 
женщина.

Люди поголовно спрашивали 
у фармацевтов оксолиновую 
мазь, защитные маски. Однако 
вчера никто из нас так и не смог 
купить эти простейшие средства 
защиты от гриппа. «Все разобра-
ли, — объясняла фармацевт. — 
Но вскоре препараты вновь пос-
тупят в продажу».

Стоя в очереди в слонимской 
аптеке, стала свидетельницей 
разговора фармацевтов. На ста-
ционарный телефон аптеки поз-
дно вечером звонили представи-
тели Министерства здравоохра-
нения. 

«Спрашивали, есть ли у нас в 
продаже белорусский препарат 
арпетол, — переговаривались 
между собой фармацевты. — Я 
сказала, что нет, есть анаферон. 
Так они спросили, когда у нас в 
продаже арпетол будет!»

В понедельник, 2 ноября, прак-
тически во всех аптеках города 
было довольно людно. В цент-
ральной аптеке, когда фотокор-
респондент «ГС» фотографирова-
ла очередь, раздался звучный го-
лос: «А что это вы тут делаете?!» 
Оказалось, что это заместитель 
председателя Слонимского 
райисполкома Вячеслав Апано-

Советы от  
Анатолия Тепина по 
профилактике гриппа:

— в помещении регулярно про-
водить влажную уборку, приме-
няя дезинфицирующие средства

— употреблять пищу, бога-
тую витаминами

— избегать сквозняков
— вести здоровый образ жизни

 ! АКТУАЛЬНО

АНАТОЛИЙ ТЕПИН:
«НЕ ПАНИКУЙТЕ! ПРОВОДИТЕ ПРОФИЛАКТИКУ ГРИППА!»

вич, который также посетил ап-
теку,  интересовался присутстви-
ем там репортеров. Когда коррес-
пондент объяснила, что делает 
репортаж о наступающем грип-
пе, Вячеслав Апанович заверил: 
«У нас гриппа нет!»

И тем не менее, по данным глав-
ного государственного санитарно-
го врача Беларуси Валентины Ка-
чан, в настоящее время фиксиру-
ется рост заболеваемости ОРВИ и 
гриппом на 30%, анализ эпидеми-
ческой ситуации показывает, что 
в основном ОРВИ и гриппом боле-
ют дети 5-14 лет. При этом она со-
общила, что заболеваемость в 
этой возрастной группе в 7 раз вы-
ше, чем среди взрослых. Вместе с 
тем было отмечено, что «сегодня 
фиксируется рост осложнений 
после острых респираторных ин-
фекций, в том числе и с леталь-
ным исходом», уточнив, что в Бе-
ларуси в настоящее время фикси-
руется смешанная инфекция, 
вирус гриппа А подтверждается в 
10% случаев, в основном выявля-
ются аденовирусы.

Ольга ШИНКЕВИЧ

На другім восеньскім кірмашы бульбы хапіла ўсім
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ЗДОРОВЬЕ 

ЗАЧЕМ НУЖНЫ 
МИНЕРАЛЬНЫЕ 
СОЛИ В 
ПИТАНИИ

ЧИТАЙТЕ В Отдушине

Если у вас есть вопросы по здоровью к 
специалисту, звоните 80296122643 
или пишите: 231799, Слоним, а/я 32

  ЭТО ИНТЕРЕСНО

СЛОНИМ — НЕ ТОЛЬКО ГОРОД В БЕЛАРУСИ, 

А ЕЩЁ И ОБЩЕЖИТИЕ В АМЕРИКЕ
У нашего города есть свои 
тезки. Тысячи километров 
разделяют наш небольшой 
городок и Слоним Хаус — 
именно так называется 
общежитие для аспирантов 
в НьюЙорке. Согласно 
справочной информации, 
Слоним Хаус ранее был 
господским домом, а 
нынче является 
общежитием колледжа The 
Sarah Lawrence. 

Оригинальной идеей в созда-
нии колледжа было понятие о 
том, что не должно быть ника-
ких различий между академи-
ческой и жилой жизнью сту-
дентов. То есть молодые люди 
живут и учатся практически в 
одном здании. По мнению пре-
подавателей колледжа, это спо-
собствует хорошему усвоению 
знаний.

Помимо американского сту-
денческого дома, название ко-
торого созвучно с названием 
нашего города, в Польше есть 
деревня Сломин. Расположена 
она в 14 километрах от Варша-
вы — на юго-западе. Надо отме-
тить, что, по воспоминаниям 
старейших жителей Слонима, 
наш городок некогда именно 
так и называли: Сломин.

А вообще, в мире существует 
достаточное количество горо-
дов, которые имеют полное со-
звучное название. Например, 
Брест — в Беларуси и аналогич-
ный город на западе Франции. 
Белорусский Брест населяют 
298 тысяч человек, а французс-
кий — 144 тысячи. 

Французский Брест считает-
ся важным торговым и воен-
ным портом, который располо-
жен на Атлантическом океане, 

потому как в городе находит-
ся крупная военно-морская ба-
за. 

Также в Беларуси есть свой 
Париж. Правда, это даже не го-
род, а небольшая деревенька с 
населением в 400 человек, рас-
положена в Гомельской облас-
ти. Считается, что свое евро-
пейское название село получи-
ло от французских солдат в 
период войны 1812 года. Хотя, 
по другой версии, такое назва-
ние деревня Париж получила 
из прихоти местного помещи-
ка. 

Повторяющиеся названия го-
родов есть и в Беларуси. Так, по 
сообщению информационного 
портала s13.ru, в республике 
существует два Гродно. Один 
— областной центр, а второй — 
поселок в Березинском районе. 

Города-тезки — явление до-
вольно распространенное. До-
пустим, у российского города 
Санкт-Петербурга насчитыва-
ется до 16 тезок. Причем боль-
шинство Питеров расположено 
в Соединенных Штатах Амери-
ки.

Ольга ШИНКЕВИЧ

  ГОРОД

В АЛЬБЕРТИНЕ ТЕМНО
В микрорайоне 
Альбертин на улице 1й 
Семилетки в тёмное 
время суток не горят  
фонари. Чтобы решить 
эту проблему, местные 
жители обратились в 
диспетчерскую службу 
дорожно
эксплуатационного 
предприятия ЖКХ, однако 
в ответ услышали, что 
пока им помочь ничем не 
могут, так как 
отсутствуют лампочки. 

Когда появятся лампочки 
— не известно. Поэтому лю-
ди вынуждены передвигать-
ся в темноте, опасаясь упасть 
в яму или на что-нибудь на-
пороться. 

Алесь МАСЮК

Слоним 
Хаус в 
Нью
Йорке

Брест — 
воен
ный 
порт

 ! НАВІНЫ

БУДУЦЬ ГРОШЫ — БУДЗЕ ТЭАТР

У наступным годзе пачнецца будаўніцтва памяшкання 
Слонімскага драматычнага тэатра. Пра гэта сказаў старшыня 
Слоні мск а г а ра й вы к а н к а м а Іо сіф П аўл юкевіч п а д ч ас 
сустрэчы з калектывам Слонімскага драматычнага тэатра, 
я к а я  а д б ы л а с я  н а  м і н у л ы м  т ы д н і  ў  п а м я ш к а н н і 
райвыканкама. 

Іосіф Восі па віч па д к рэс ліў,  ш т о будаў ні ц т в а т эат ра 
пачнецца тады, калі Гродзенскі аблвыканкам пералічыць на 
будаўніцтва тэатра абяцаныя 3,5 мільярда рублёў з абласнога 
бюджэту. 

Сяргей ЧЫГРЫН

 ! ГОРОД

НА СЛОНИМЩИНЕ РАБОТАЮТ  
СПЕЦИАЛИСТЫ ООН

4-5 ноября в Слониме состоится обучающий семинар для ру-
ководителей предприятий, предпринимателей и безработных 
Слонимщины, который проведут представители Организа-
ции Объединенных Наций. Данное мероприятие входит в про-
ект «Разработка модели комплексной региональной полити-
ки», рассчитанный на два года. 

В конце прошлого месяца первая группа экспертов ООН 
посетила ряд предприятий нашего региона: камвольно-
прядильную фабрику, картонно-бумажный завод «Альбер-
тин», ОАО «Слонимский мясокомбинат», РУСП «Победи-
тель», а также центр социального обслуживания и центр 
занятости. Собранный материал планируется проанали-
зировать до конца года. Стоит заметить, что Слоним явил-
ся единственным городом в Беларуси, на базе которого бу-
дет осуществлен данный проект. Профессора и кандида-
т ы  э к о н о м и ч е с к и х  н а у к  п р о в е д у т  а н а л и з  р а з в и т и я 
Слонимщины.

Николай РОДИОНОВ

 ! ЗДАРЭННІ

ЗАСТУПІЛІ НА ВУЛІЦЫ

Двое слонімцаў днямі збілі мужчыну на праспекце Незалеж-
насці ў раёне крамы “1000 дробязяў”. Пацярпелы гараджанін за-
явіў пра тое ў міліцыю.

За свае дзеянні жыхары горада цяпер адкажуць паводле арты-
кула “Хуліганства” Крымінальнага кодэкса.

ВЫНЕС З ХАТЫ

Раней падсудны слонімец залез у чужую хату на вуліцы Плят-
ніцкага, скуль вынес адзенне, электранаждак, магнітолу і ін-
шыя рэчы.

Імя дамушніка хутка стала вядома работнікам міліцыі. 30 кас-
трычніка супраць мужчыны ўзбудзілі крымінальную справу.

ЗАЛЕЗЛІ Ў СКЛАД

У ноч на 31 кастрычніка невядомыя перакусілі адмысловым 
чынам прабой у дзвярах склада філіяла мясакамбіната “Паўла-
ва-агра” ў вёсцы Паўлава Слонімскага раёна і такім чынам тра-
пілі ў памяшканне.

Начныя злодзеі забралі са склада вільгацямер і вынеслі 96 
кілаграмаў мукі.

Па факце крадзяжу 31 кастрычніка ўзбуджана крымінальная 
справа.

Мікола КАНАНОВІЧ
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 ! ЭКОНОМИКА

БОЛЕЕ 100 МИЛЛИОНОВ РУБЛЕЙ УБЫТКОВ 
ИМЕЮТ СЕМЬ ПРЕДПРИЯТИЙ СЛОНИМА

Мировой финансовый кризис сказался и на предприятиях Сло-
нимщины. 

Хочется заметить, что за восемь месяцев 2009 года рента-
бельность предприятий возросла с 1,6% до 2%. Из числа убы-
точных предприятий вышла КУП «Слонимская фабрика пе-
ро-пуховых изделий». А вот самым убыточным является 
ОАО «Слонимские молочные продукты», чистые убытки ко-
торого составляют  8  млрд. 352 млн. рублей. ОАО СКБЗ «Аль-
бертин» имеет в минусе 1 млрд. 958 млн. рублей. Менее по-
лумиллиарда рублей убытков имеют ДП «Слонимская сель-
хозтехника» (457 млн.), ОАО «Слонимская КПФ (366 млн.), 
ОАО «Слонимский льнозавод» (211 млн.), УКПП «Слонимс-
кая фабрика «Текстильщик» (118 млн.) и ОАО «Слонимский 
авторемонтный завод» (112 млн.).

Николай РОДИОНОВ

 ! НАВІНЫ

“ПОДЫХ ВЕЧНАСЦІ Ў ЛЁСЕ МАЁЙ БЕЛАРУСІ”

Пад такім назовам 4-6 снежня на базе Мінскай духоўнай ака-
дэміі ў Жыровічах па благаславенні Мітрапаліта Мінскага і 
Слуцкага Філарэта адбудзецца штогадовы семінар студэнтаў 
вышэйшых навучальных устаноў Беларусі.

На семінары прагучаць даклады, прысвечаныя духоўнай спад-
чыне Беларусі, помнікам праваслаўнай архітэктуры, старым 
храмам, Слуцкаму евангеллю і іншым тэмам.

У праграму семінара таксама будуць уключаны экскурсія па 
Жыровіцкім манастыры, выступленне хору студэнтаў Жыровіц-
кай духоўнай семінарыі, знаёмства з экспазіцыяй царкоўна-ар-
хеалагічнага кабінета, сустрэчы-дыскусіі з выкладчыкамі семі-
нарыі.  

Сяргей ЧЫГРЫН

 ! ГОРОД

В «ДРУЖБЕ» ВВЕДЕНЫ ДИСКОНТНЫЕ КАРТЫ

1 ноября в универсаме «Дружба», что находится на Энке, для 
покупателей установлен новый вид обслуживания. Впервые в 
нашем городе введена дисконтная карта. 

Чтобы получить дисконтную карту в магазине «Дружба», на-
до соблюсти одно из двух условий. Первое — необходимо со-
вершить разовую покупку на сумму от 150 000 рублей и выше. 
Данная сумма должна быть выбита на кассовом аппарате ма-
газина и находиться в одном чеке. Второе условие — надо соб-
рать за месяц несколько чеков на сумму 500 000 рублей, чтобы 
минимальная сумма затраченных денег за один раз была не 
менее 40 000 рублей. 

Чеки предоставляются администрации магазина, на осно-
вании которых и выдается именная пластиковая карточка с 
личным штрих-кодом. Владелец дисконтной карты получает 
за приобретенный товар скидку в размере, предусмотренном 
положением предприятия. На сегодняшний день — это 2% на 
все виды товаров, кроме тех, которые реализуются по фикси-
рованным ценам. Скидки не делаются с табачных изделий, ал-
когольной продукции, выпущенной в Беларуси, сахара. Поль-
зоваться дисконтной картой можно в трех отделах универса-
ма — кафетерии, отделах самообслуживания и промышленных 
товаров.

Александр ЗАХАРЕНКО

  ГОСТИ

ОРТОДОКСАЛЬНЫЕ ЕВРЕИ 
ПОСЕТИЛИ СЛОНИМ
На прошлой неделе Слоним 
посетила еврейская 
делегация из США, Англии 
и Израиля, Испании. 
Ортодоксальные евреи, так 
себя они назвали, в наш 
город заехали на часок. 
Первоначально они долго 
молились в одном из 
заведений общепита, а 
затем отправились на 
еврейское кладбище на 
Брестской улице, где 
захоронены их родные.

— Мы приехали в ваш город, 
чтобы побывать на кладбище 
и помолиться за своих родных, 
которые здесь некогда жили и 
остались покоиться на сло-
нимской земле. Сегодня мы со-
бираемся также еще побывать 
в городе Кобрине, — поведал 
Езеф Швингер из Англии.

Стоит отметить, что люди 
приехали за тысячи километ-
ров, чтобы навестить могилы 
родных и искренне помолиться 
за их души. 

Евгений ВОЛОДАЩУК
Фото автора

!"Почему в магазине №16 бедный ассор-
тимент детского питания и оно не всегда 
есть в наличии?   

Ответ: «У нас очень широкий ассорти-

м е нт м ол оч ны х ,  о в ощ ны х и м я с ны х д е -

тских продуктов. Хочу сказать, что в на-

шем магазине отовариваются более 100 че-

ловек, которые получают детское питание 

на льготных условиях. И вообще, наше пред-

приятие называется ОАО «Верасок», — от-

ветила директор магазина Татьяна Гарцу-

ева.

!" В каком поря дке вы дается общежи-
тие? Какие нужны справки? Какая площадь 
полагается семье из трех человек?

Ответ: Жильё в общежитии предостав-

ляется по ходатайству работодателя в по-

рядке очереди. Вам полагается трёхмест-

н а я к ом н ат а п л ощ а д ью 18  кв а д р ат ны х 

м етров.  Одн ако в обще жити я х с е мьи и з 

трёх человек живут и в двуместных комна-

тах. Все подробности о необходимых справ-

ках (как и о наличии мест в общежитии) 

вам сообщат на месте, когда принесёте хо-

датайство с работы и своё заявлении на 

предоставление жилья. 

!"Сейчас в центре разбирают недостро-
ен ное зда н ие к ры т ог о ры н ка. Нем ног и м 
раньше на Брестской улице взорвали дол-
гострой. Интересно узнать, кто-нибудь из 
чиновников понесёт или уже понёс ответс-
т вен нос т ь за вп ус т у ю пот рачен н ые бюд-
жетные средства, которые пошли сначала 
на возведение, а после — на снос зданий? 

Ответ: Насколько нам известно, никто 

из числа слонимских чиновников, кто пря-

мо или косвенно принимал участие в возве-

дении долгостроев, не наказан.   

!"Можно ли сдавать на категорию «В», 
если имеешь права на трактор?

Ответ: Можно. Нужно сдать теорети-

ческий (ПДД) и практический экзамены по 

вождению на категорию «В». Для этого надо 

представить паспорт, медицинскую справку, 

удостоверение тракториста и его копию, по-

яснили в МРЭО ГАИ. Плата за сдачу и доку-

менты — в ближайшем филиале банка. 

!"Скажите, пожалуйста, на каком рассто-
янии от жилых домов и автомобильной доро-
ги республиканского значения разрешена 
охота?

Ответ: «Согласно последним изменениям 

в правилах, охота разрешена на расстоянии 

200 метров от последнего населённого пунк-

та», — ответили нам в Слонимской районной 

структуре ОО «Белорусское общество охотни-

ков и рыболовов». Насчёт расстояния до дорог 

республиканского значения ответ не прозву-

чал. 

!"Где в нашем городе можно сделать ком-
пьютерный подбор причесок?

Ответ: О такой услуге в Слониме мы пока 

не слышали.

!"Где принимают баночки от детского пи-
тания?

Ответ: Поинтересуйтесь в пунктах приё-

ма стеклотары.

!"Когда на Подлесной улице сделают тро-
туар для пешеходов?

Ответ: Как раньше уже отвечал на подоб-

ный вопрос (об улице Гагарина) директор ГУП 

ЖКХ Константин Зубко, пока плана по бла-

гоустройству на будущий год нет, поэтому и 

ответа на ваш вопрос тоже нет. Очевидно, 

что не раньше весны следующего года ремонт 

новых улиц и прокладку тротуаров комму-

нальщики начинать не будут.

На вопросы отвечал 
Микола КОНОНОВИЧ

SMSВОПРОСЫ
8-029-133-04-21

Во время молитвы на кладбище на Брестской улице
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6      СЛОНІМ

Тел. 4-44-69, 8-0293979790

корову, быка,
 кабана, лошадь,
телят и баранов

Куплю

 Лиц. №42540/1042576, 23.03.05 — 23.03.10 Слоним. РИК

ИП Левкевич И.О. УНП 590083882

КУПЛЮ
телят, свиней 

живым весом 

ПО ХОРОШЕЙ ЦЕНЕ
Тел. 2-21-52, 

8-029-344-70-49
Лиц. №42540/027778, до 13.10.09 г., СРИК  !"#$%&'(")* *"+,!"-.//00.0.

СЕЛЬХОЗПРОДУКЦИЯ

ЗАКУПАЮ 
СВИНИНУ 

живым весом 
Цена договорная

Тел. 24180,
80296327330

ИП Жук О.В. УНП 590309841

ЗАКУПАЕМ

СВИНЕЙ, 
ТЕЛЯТ 

живым ве сом

Тел. 99-2-83, 
8-029-66-99-2-99, 

2-50-77
Лиц. №42540/1027791, до 27.10.09 г., СРИК

По хорошей цене.

ИП Дейко А.А УНП № 590078614

РЫНКАВЫ ПАРАДОКС
У выхадныя дні слонімцы 
спяшаюцца на рынак. 
Некаторыя ходзяць туды 
кожныя выхадныя. “А куды 
яшчэ ў Слоніме можна 
схадзіць, як не на рынак?” 
— кажуць гараджане. 

Сапраўды, на рынку ў выхад-
ныя дні шматлюдна, там можна 
сустрэць сяброў, знаёмых, перакі-
нуцца слоўцам аб жыцці-быцці, 
даведацца пра апошнія гарадскія 
навіны і, вядома ж, нешта купіць. 
Некалі прафесар Алег Лойка ка-
заў, што Слонім — гэта горад 
рынкаў, кірмашоў і гандлю. 

У першай палове ХХ стагоддзя 
рынак у Слоніме займаў усю сён-
няшнюю плошчу Леніна, аж да 
сінагогі. Сюды з’язджаліся куп-
цы і сяляне з далёкіх мясцін. 
Гандаль там ішоў не толькі конь-

мі, быдлам, сельскагаспадарчай 
прадукцыяй, але і прамысловы-
мі таварамі, ганчарнымі, ка-
вальскімі ды іншымі вырабамі. 
Рынак у Слоніме жыў сваім паў-
накроўным жыццём. Ён знахо-
дзіўся ў цэнтры горада, дзе мес-
ца хапала ўсім.   

Даволі ажыўленым быў ган-
даль у Слоніме і ў базарныя дні: 
па чацвяргах і нядзелях. На ры-
нак з’язджаліся сяляне з нава-
кольных вёсак. Прадметамі куп-
лі-продажу былі харчовыя пры-
пасы, жывёла, гаспадарчыя 
прылады і г.д. 

І цяпер рынак у Слоніме жыве. 
Але яго не параўнаць з тым, які 
быў, напрыклад, у 1920-1930-х га-
дах. Паглядзіце, у якіх умовах 
месціцца наш цэнтральны гарад-
скі рынак. Я ўжо не кажу, што ён 
знаходзіцца на былых яўрэйскіх 
могілках. А побач — самы стары 
помнік Слоніма — сінагога, пабу-
даваная ў 1642 годзе, якая з гада-
мі разбураецца. А гэты помнік 
павінен сур’ёзна ахоўвацца, збе-
рагацца. Ён — гістарычная свед-
ка шматвяковых падзей. 

Сёння слонімскаму цэнтральна-

му рынку цесна і няўтульна. Коль-
кі гадоў у цэнтры рынка месціўся 
даўгабуд! А іх у Слоніме хапае. А 
ці не лепш было б наогул ачыс-
ціць рынак ад гэтага даўгабуду? 
І пашырыць тэрыторыю, каб бы-
ло зручней як гандлярам, так і 
пакупнікам. 

А калі шчыра казаць, дык у 
Слоніме з размяшчэннем рын-
каў наогул атрымліваецца па-
радокс. Дзе людзям нязручна 
— там рынак. Маленькаму 
Слоніму шмат рынкаў не трэ-
ба, хапіла б аднаго ў цэнтры 
горада ці ў іншым месцы. Але 
зрабіце яго, давядзіце да ладу, 
каб ён быў свабодны, утульны 
і даступны па ўсіх аспектах. 
Каб гэта быў сучасны рынак. 
Ці ў раёне Брэсцкай вуліцы, ці 
на вуліцы Скарыны, ці дзесь-
ці ў іншым месцы — там, дзе 
густанаселеная частка горада. 
А то ганяюць слонімцаў-па-
к у п ні коў па ўсі м г ора дз е: 
цэнтр, Тапалёвая, Косаўскі 
тракт…

Вельмі выгаднае геаграфічнае 
палажэнне Слоніма заўсёды ра-
біла яго бойкім для гандлю мес-

цам. Праз горад таксама праязд-
жала даволі шмат людзей як з 
Захаду, так з Усходу. І ўсе любілі 
спыняцца ў Слоніме, наведаць 
рынак, нешта прадаць ці купіць. 
Сюды прыязджалі і на кірмашы. 

Штогод 7 чэрвеня ў Слоніме ад-
бываўся Троіцкі кірмаш (у дзень 
С в я т о й  Т р о й ц ы ) .  С ю д ы 
з’язджалася больш за 3000 чала-
век. Як сведчаць гістарычныя да-
ведкі, гандлёвыя аперацыі пра-
водзіліся на гарадскім рынку і ў 
лаўках (крамах). У 1830-я гады сю-
ды прывозілі тавараў на суму  
1 020 рублёў (на той час гэта былі 
даволі вялікія грошы), у 1840-я — 
на суму 4 685 рублёў, у 1850-я — на 
суму 7 655 рублёў. Як бачым, тава-
раў на Троіцкім кірмашы ў Слоні-

ме прадавалася з гадамі ўсё 
больш і больш. Слонім тады быў 
цэнтрам гандлю збожжам, жы-
вёлай, гарэлкай. Аднак універ-
сальны характар Троіцкага кір-
машу рабіў вольным доступ сю-
ды і іншых тавараў: глінянага 
посуду, хатняга палатна, фабрыч-
нага сукна, прылад працы і ін-
шых гаспадарчых прадметаў.

Вось чаму ў Слоніме павінен 
быць ладны і дыхтоўны рынак 
як для пастаяннага гандлю, так 
і для правядзення кірмашоў. І 
каб нам сорамна не было перад 
мінулым і сучасным. Бо рынак 
— гэта сфера таваразвароту. Ён 
быў і заўсёды будзе.

Сяргей ЧЫГРЫН
chigrinik@yandex.ru

P.S. 

Калі матэрыял быў падрыхта-
ваны да друку, стала вядома, што 
даўгабуд на слонімскім рынку па-
чалі ліквідаваць. Гэтым займаец-
ца адна з гродзенскіх будаўнічых 
арганізацый. Аб гэтым карэспан-
дэнту “ГС” паведамілі ў Слонім-
скім райспажыўтаварыстве. 

Даўгабуд у цэнтры рынка, кастрычнік 2009 г.

Ідзе гандаль на cлонімскім рынку, пачатак ХХ ст.

Беларускі селянін чытае савецкую газету
 "Правда" на слонімскім рынку, верасень 1939 г.

Васіль Падрэцкі на слонімскім рынку чытае свежы 
нумар "Газеты Слонімскай", кастрычнік 2009 г.

Слонімскі кірмаш, пачатак ХХ ст.
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  СПАЖЫВЕЦКІ КОШЫК

РАСЦІ НЯМА КУДЫ?
29 кастрычніка ў сілу ўступіла пастановы ўрада 
аб лібералізацыі коштаў на тавары ў нашай 
краіне. Згодна з пастановай №141, адмяняецца 
абмежаванне гандлёвых надбавак на 
бальшыню тавараў. Што цяпер чакаць 
пакупнікам? Наколькі скокнуць цэны ў крамах 
ці, можа, наадварот, панізяцца? 

Пастанова захоўвае рэ-
гуляванне цэнаў толькі 
на 50 сацыяльна значных 
т а в а р а ў .  Г э т а ,  н а -
прыклад, субпрадукты, 
пельмені, крывяныя і лі-
верныя каўбасы, малако, 
алей, хлеб, крупы, соль, 
бульба, цыбуля, бананы, 
дзіцячыя тавары ды ін-
шае. Але якаснае мяса ды 
вырабы з яго ў нас кашту-
юць ужо дзесяткі тысяч 
рублёў. Нават кошт сама-
га таннага сала падбіра-
ецца да адзнакі 10 000 за 1 
кг. Наогул, калі браць 
харчовую групу тавараў, 
то кошты тут такія, што 
расці ім далей, здаецца, 

няма ўжо куды. 
У апошнія дні кастрыч-

ніка аўтар гэтых радкоў 
завітаў і ў аддзелы пра-
мысловых тавараў некато-
рых слонімскіх крамаў — 
змянення коштаў там не 
заўважыў. “У нас пераліку 
тавару не было. Цэны па-
к ул ь не зм я н я ліся ні 
ўверх, ні ўніз”, — сказала 
прадавец у “Доме ганд-
лю”.  Там, дарэчы, самы 
дарагі беларускі хала-
дзільнік “Атлант” кашта-
ваў 2 млн. 130 тыс. рублёў. 

Засталіся ранейшымі 
цэтлікі і на цэнтральным 
рынку, які часткова пера-
мясціўся пад сцены сіна-

гогі. Праўда, рыбацкая 
вуда ў камплекце цяпер 
каштуе на 10 тысяч менш, 
чым такая ж на пачатку 
лета. Не сезон.

Што да лібералізацыі 
коштаў паводле пастано-

вы ўраду — рэзкіх рухаў 
тут гандляры не прагна-
зуюць. Зніжаць кошты ні-
хто не хоча, а павышаць, 
відаць, ужо няма куды.

Мікола КАНАНОВІЧ  
mikolakan@gmail.com

  ЭКОНОМИКА

ПЕРВЫМИ ПОДОРОЖАЮТ 
АЛКОГОЛЬ И АВТОЗАПЧАСТИ
Уже сегодня 
эксперты с 
уверенностью 
говорят о том, что 
подорожает 
импортный алкоголь. 

«У нас сейчас тяжелей-
шая ситуация с импорт-
ным алкоголем», — пояс-
нил председатель Респуб-
ликанской конфедерации 
предпринимательства 
Виктор Маргелов. Причи-
на — квотирование ввоза 
и, как следствие, неудов-
летворенный спрос. «Се-
годня квоты выбраны, ко-
ньяка практически нет», 
— утверждает собеседник 
портала. Поэтому импор-
теры, выставляя цену, ни-
чем себя не ограничивают: 
товара мало, и его все рав-
но купят. «Если бы не бы-
ло квот, а была конкурен-
ция, то красная цена бу-
т ы л к е  м о л д а в с к о г о 
коньяка — Br20 тыс. В то 
же время сегодня уже 
только импортеры выстав-
ляют по Br50 тыс., плюс 
торговая наценка, которая 
будет не меньше 30%, плюс 
налог с продаж — получа-
ется все Br70-80 тыс.», — 
рассчитал цену В.Марге-
лов.

По мнению эксперта, 
поднимутся цены на това-
ры, которые по объектив-
ным причинам долго про-
даются. Например, запчас-
ти к бытовой технике. 
Сложно с поставкой таких 
товаров потому, что, с од-

ной стороны, нужно, что-
бы они были, с другой — 
неизвестно, когда их ку-
пят. «А это ва лютные 
риски, расходы на хране-
ние и т.п.», — утверждает 
В.Маргелов.

По его информации, 
имевшаяся до сих пор 
30-процентная наценка 
была «глубоко убыточ-
ной» для поставщиков. Ло-
гично, что они ее подни-
мут. Причем это будет со-
ответствовать мировой 
практике. «Везде в мире 
поставщики зарабатыва-
ют не столько на самой 
продукции, сколько на за-
пчастях», — утверждает 
он. В пример он привел 
р о с с и й с к и й ко м б а й н 
«Дон»: «Если купить его по 
запчастям, это будет в че-
тыре раза дороже, чем в 
сборе».

Подорожают, без сомне-
ния, редкие, эксклюзив-
ные позиции. «Например, 
я «Мону Лизу» завез и 
знаю, что она тут одна, 
мне нет смысла делать 
30-процентную наценку, 
рассчитывая на оборот. Я 
буду ждать своего покупа-
теля», — привел яркий 
пример В.Маргелов.

В то же время однознач-
но сказать, что именно по-
дорожает, а что останется 
на прежнем уровне, слож-
но. «Например, мы ожида-
ли, что цены поднимут 
продавцы мебели, но вче-
ра крупнейший мебель-
ный магазин, член нашего 

союза, заявил, что считает 
сложившийся уровень цен 
оптимальным и ничего не 
собирается менять», — рас-
сказал В.Маргелов.

Также, по его словам, об 
отсутствии намерений 
поднять цены заявили 
многие продовольствен-
ные магазины. Что касает-
ся перспектив их сниже-
ния, то, по мнению экспер-
та, произойти это может не 
ранее следующего года, 
когда будет отменен налог 
с продаж в розничной тор-
говле. «Оно, правда, будет 
небольшим — на 5%, но 
оно может произойти по 
ряду позиций», 0Ч полага-
ет В.Маргелов.

Говоря о том, что же 
нужно делать, чтобы де-
ржать цены в узде без их 
жесткого администриро-
вания, В.Маргелов в оче-
редной раз напомнил, 
что тут путь только один 
— развивать конкурен-
цию.

Оценивая документ в це-
лом, В.Маргелов напом-
нил, что он ограничивает 
торговую надбавку 20 про-
центами для оптовиков. 
По его информации, мно-
гие из них уже ищут выход 
из положения. Есть осно-
вания полагать, что они 
станут работать в розницу.

Несмотря на прогрессив-
ный в целом характер пос-
тановления, в нем «оста-
лись досадные недоразу-
м е н и я » ,  с ч и т а е т  В .
Маргелов. Их, по мнению 

эксперта, два: госрегули-
рование торговых наценок 
общепита по тем товарам, 
которые в розничной тор-
говле уже «свободны», и со-
хранение требования вес-
ти реестры розничных 
цен. По поводу последнего 
Маргелов пояснил, что 
этот реестр — «огромный 
документооборот», кото-
рый раньше нужен был, 
чтобы контролировать эти 
самые торговые надбавки.

«Было бы понятно, если 
бы реестры велись по тем 
товарам, цены на которые 
все еще регулируются, но 
это требование осталось в 
отношении всех товаров. 
Кому это нужно?» — недо-
умевает представитель 
бизнес-объединения. «Мо-
жет, о нем просто забыли, 
внося поправки в докумен-
ты о ценообразовании?» — 
предположил он.

Как ранее заявляли чи-
новники, повышения цен 
после вступления в силу 
постановления Минэконо-
мики №141, отменяющего 
ограничение торговых 
надбавок, они ждут. Но 
считают, что это как корь, 
которой надо просто пере-
болеть, чтобы после дол-
гих лет ограничений полу-
чить стойкий иммунитет. 
Ограничивать зарвавших-
ся торговцев обещали, как 
это принято в цивилизо-
ванных странах, в рамках 
антимонопольного законо-
дательства.

«Народная Воля»

 ! НОВОСТИ РЕГИОНА

МЕМОРАНДУМ О СОТРУДНИЧЕСТВЕ 
ЗАКЛЮЧАТ
Меморандум о сотрудничестве заключат департа-

мент общественной информации (ДОИ) ООН и Инс-
титут журналистики БГУ до конца года. Об этом со-
общил глава департамента в Беларуси Виктор Ради-
виновский на семинаре для представителей СМИ 
Гродненской области.

Меморандум позволит на постоянной основе офи-
циально приглашать в департамент студентов инс-
титута для прохождения учебной и производствен-
ной практики, а также проводить совместные обра-
зовательные мероприятия. «Мы создаем огромное 
количество информационных материалов разного 
формата, и, конечно, молодым журналистам полез-
но будет обучаться и работать у нас», — сказал Вик-
тор Радивиновский. 

Семинар для главных редакторов печатных и элек-
тронных средств массовой информации Гродненс-
кой области направлен на усиление взаимодействия 
структур ООН с региональными СМИ, налаживание 
контактов и обучение. О различных структурных 
подразделения ООН и партнерских организациях, 
действующих в Беларуси, редакторам рассказали 
представители информационных служб Всемирно-
го банка, Программы развития ООН, Международ-
ной финансовой корпорации, Международной орга-
низации по миграции, УВКБ.

БЕЛТА

БЕСПИЛОТНЫЕ ЛЕТАТЕЛЬНЫЕ 
АППАРАТЫ БУДУТ ПАТРУЛИРОВАТЬ 
ГРАНИЦУ
Беспилотные летательные аппараты начнут пат-

рулировать белорусскую границу в 2010 году. Об 
этом корреспонденту БЕЛТА сообщил первый за-
меститель председателя Государственного погра-
ничного комитета Беларуси Андрей Горулько. Он 
принял участие в совещании в Гродненской погра-
ничной группе.

«На протяжении последних трех лет мы работа-
ем с российским НПО им. С.Лавочкина по разработ-
ке оптимальной модели беспилотного летательно-
го аппарата», — сказал Андрей Горулько. Такой об-
разец создан, проведены его испытания, и сейчас 
аппарат проходит последнюю доработку. Подобная 
техника хорошо проявляет себя в процессе наблю-
дения за ситуацией на границе, позволяет точно 
фиксировать нарушения, повышая таким образом 
оперативность реагирования на внештатную ситу-
ацию.

БЕЛТА

ФОТА 

ТАЦЦЯНЫ 

ПЛАХЕТКА

SMSВОПРОСЫ
8-029-133-04-21

 !Скажите, пожалуйста, в какое время мож-
но проводить ремонтные работы в квартире?

Ответ: В соответствии с «Положением о по-

рядке переустройства и перепланировки жилых 

помещений в многоквартирных жилых домах», 

утвержденным постановлением Совета Минис-

тров Республики Беларусь от 31.12.2006 № 1805, 

в период проведения переустройства и перепла-

нировки помещения запрещается: производить 

в выходные и праздничные дни работы, создаю-

щие шум или вибрацию; начинать работы, со-

здающие шум или вибрацию, ранее 9 часов и за-

канчивать их позднее 19 часов в рабочие дни; 

применять при производстве работ оборудова-

ние и инструменты, от работы которых уро-

вень шума и вибрации превышает установлен-

ные санитарные нормы.

 !Где можно купить карту Слонима? Или на-
печатайте хотя бы. Спасибо. Приезжий 

Ответ: Карты Слонима в продаже пока нет. 

Чтобы издать карту города, нужно получить 

на это специальное разрешение в Комитете по 

картографии, вложить в издание финансовые 

средства и, наконец, реализовать тираж. В та-

ком проекте в первую очередь должны быть за-

интересованы местные власти. 

На вопросы отвечал 
Микола КОНОНОВИЧ

І абутак 
нятанны
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ЧУП Лагутик С.Р. УНП 590789281

Изготовление и 
художественное 
оформление

Г. Слоним, ул. Советская, 73, тел. 4-67-14

памятников
любых форм

доставка, 
установка

ЧТПУП «Эколит»

Изготовление, реставрация 
памятников и 
надгробий из 

мраморной крошки и 
гранита. 

доставка, установка. 

Тел. 46664.
ЧТПУП «Эколит» УНП 590789279

Лиц. 42540/0287406, ИП Бартулёв Н.М., 26.07.0727.08.12 СРИК, УНП 500005351

РИТУАЛЬНЫЕ УСЛУГИ

РИТУАЛЬНЫЕ УСЛУГИ

изготовление 
памятников 

любой формы  
из натурального 

гранита 

УНП590717906 ЧПУП «Гранви»

«ГРАНВИ»
ЧПУП

возможна доставка и установка
г. Слоним ул. Минский тракт 32а

Телфакс: 
8(1562) 4 76 26; 8(029) 664 62 10

ДЁШЕВО
от 600 тыс. руб

ИП Новожилов С.И. св. № 105724 от 12.12.07 г.

ИП
 Гр

иб
 Н

.Н
. У

НП
 5

00
49

98
17

  

Памятники из гранита и 
гранитно-мраморной крошки, 

ограды из мастерских 
«В.П. Бутковский»
Художественные 
работы на камне 
с использованием 

компьютерной графики.
Работаем без выходных

Тел. 80299110250
80297844897

 ! НОВОСТИ РЕГИОНА

Гродненский хлебоза-
вод в ноябре введе т в 
эксплуатацию автома-
тизи рова нну ю л инию 
по производству слоено-
го теста, сообщил кор-
р е с п о н д е н т у  Б Е Л ТА 
главный инженер пред-
п ри я т и я Ви та л и й Ис-
крицкий.

Необходимое оборудо-
в а н и е  и т а л ь я н с к о г о 
п роизводс т в а у же з а-
куплено, на эти цели за-
трачено 85 тыс. евро. Ли-
ния может отсаживать 
до 1 т теста в сутки. Но-
вое оборудование пол-
ностью механизирует 
ручной труд, что позво-
лит увеличить ассорти-
мент этой импортозаме-
щающей продукции. 

Н а р е а л и з а ц и ю и н -
вестпроектов на пред-
приятиях «Гроднохлеб-
прома» за 9 месяцев те-

кущего года затрачено 
около Br 4 млрд. Всего в 
этом году на модерниза-
цию производств пред-
полагается направить 
Br 7,1 млрд. 

РУ П П « Г род нох ле б -
п р о м » с о з д а но в  19 7 2 
году. В состав объеди-
н е н и я  в х о д я т  ш е с т ь 
х лебоза водов: в Г род-
но, Волковыске, Лиде, 
Новогрудке, Слониме и 
Сморгони. Ежесуточно 
п ред п ри я т ие вы раба-
т ы вае т 16 5 т х лебобу-
лоч н ы х и 2 ,8 т кон д и-
терских изделий. Объ-
е м  п р о и з в о д и м о й 
Р У П П  « Г р о д н о х л е б -
п р ом » п р од у к ц и и с о -
ставляет более 70% от 
общего объема произ-
в о д с т в а  х л е б о б у л о ч -
н ы х и з д е л и й в  Г р о д -
ненской области.

БЕЛТА

В Гродненской области 
извлечение вторичных 
ресурсов из коммуналь-
ных отходов составляет 
15% от их общего коли-
чества, рассчитанного 
исходя из нормативов об-
разования отходов. Об 
этом сообщил председа-
тель Гродненского облас-
тного комитета природ-
ных ресурсов и охраны 
окружающей среды Ген-
надий Казак на VIII меж-
дународной научно-тех-
нической конференции 
«Энерго- и материалосбе-
регающие экологически 
чистые технологии» в 
Гродно.

В области ежегодно об-
разуется более 250 тыс. т 
коммунальных отходов, 
большую часть из которых 
захоранивают на полиго-
нах. Для санкционирован-
ного захоронения отходов 
функционируют 449 объек-
тов, из них 28 полигонов 
ТКО и 421 мини-полигон в 
сельской местности.

За январь-сентябрь те-
кущего года собрано око-
ло 11 тыс. т отходов бума-
ги и картона, более 0,8 
тыс. т полиэтилентере-
фталата (ПЭТФ-бутылка) 
и более 2 тыс. т отходов 
стекла.

БЕЛТА

НА ГРОДНЕНСКОМ ХЛЕБОЗАВОДЕ 
ВВЕДЕНА В СТРОЙ НОВАЯ ЛИНИЯ

ВТОРСЫРЬЁ ИЗ ОТХОДОВ ИДЁТ В ДЕЛО ДАВАЙТЕ ПОМОЖЕМ ЛЮДЯМ, 
ДЛЯ КОТОРЫХ МИР УТРАТИЛ КРАСКИ

28 октября в 
Слонимском районном 
Доме культуры 
состоялось 
торжественное 
мероприятие по 
случаю юбилея — 
85летия со дня 
образования 
Белорусского 
общества инвалидов 
по зрению ОО 
«БелТИЗ». В этот день 
за чашкой чая в теплой 
и уютной обстановке 
собрались члены 
Слонимского 
районного 
товарищества. 

Поздравить их приехала 
председатель Гродненской 
организации общественно-
го объединения Зоя Круп-
ник, которая рассказала 
участникам торжества об 
истории создания Бел-
ТИЗа и людях, которые 
стояли у истоков его созда-
ния. 

Надо отметить, что чле-
н ы  т о в а р и -
щества — это 
д о с т ой н ые, 
сильные лю-

  ОБЩЕСТВО

ди, которым каждый день 
приходится преодолевать 
все сложности нелегкого 
бытия. 

Пример тому — биогра-
фия руководителя народ-
ного хора гродненского 
предприятия «Фильтр» Та-
тьяны Венско.

— Я обыкновенная дере-
венская девчонка, тоталь-
но незрячая с детства. Ес-
ли бы не наше товарищес-
тво инвалидов по зрению, 
так и ходила бы я по дерев-
не и просила бы подаяния, 
как когда-то это вынужде-
ны были делать наши не-
зрячие бабушки и дедуш-
ки. Я прекрасно помню 
эти времена. Тогда я ходи-
ла в обычную школу, где 
просто просиживала уро-
ки. Однако мне очень по-
везло: моя сестра в бук-
вальном смысле слова 
сняла меня с печки, забра-
ла из-под родительского 
крыла и отвезла в Грод-
ненскую школу-интернат 
для незрячих и слабовидя-
щих детей. У нас был му-
зыкальный кружок, где с 
нами занимались пре-
красные специалисты, а 

экзамены мы сдавали в 
музыкальной школе в ог-
ромном зале. Признаюсь, 
нам было очень страшно, 
а ведь экзамены приходи-
лось сдавать каждое полу-
годие. Так мы самоут-
верждались среди нор-
мальных, зрячих людей. 
И я считаю, что это было 
здорово. Затем я поступи-
ла в Минский педагоги-
ческий институт имени 
Горького на музыкально-
педагогическое отделе-
ние. По окончании вуза 
пришла работать на пред-
приятие «Фильтр». Вот 
уже 34 года я работаю на 
этом предприятии. Мы 
все — большие оптимис-
ты, очень веселые люди, 
— сказала Татьяна Васи-
льевна и в заключение 
своего выступления пора-
довала присутствующих 
стихотворением-биогра-
фией и исполнила песню 
«Золотой вальс».

П о з д р а в и л  ч л е н о в 
районного товарищества 
специалист идеологичес-
кого отдела Слонимского 
райисполкома Игорь  Ла-
пиков. 

— Вы достойные и му-
жественные люди, являе-
тесь отличным примером 
для младшего поколения. 
Спасибо вам огромное за 
каждодневную работу, ко-
торая помогает вам зани-
мать активную жизнен-
ную позицию, — сказал 
Игорь Сергеевич. 

По данным Всемирной 
организации здравоохра-
нения (ВОЗ), в  мире насчи-
тывается около 37 милли-
онов слепых людей и 124 
миллиона человек с пло-
хим зрением. Каждые 
пять секунд в мире слеп-
нет один взрослый чело-
век, каждую минуту — ре-
бенок.

Так давайте же будем 
внимательны к тем лю-
дям, для которых мир ут-
ратил краски.

Орга н и зов а л и и по -
могли провести мероп-
ри я т ие п р едс ед ат е л ь 
Слон и мс ког о т ов ари-
щества Геннадий Нарке-
в и ч  и  С л о н и м с к и й 
центр по обслуживанию 
инвалидов на дому.

Анна ВОЛОДАЩУК
Фото автора

В уютной обстановке отмечали свой юбилей члены слонимского районного товарищества ОО "БелТИЗ"
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 ! КРИМИНАЛ

В СОСТОЯНИИ АФФЕКТА

24-летний лидчанин вернулся поздно вечером до-
мой. И застал жену свою с любовником. По причи-
не ревности молодой человек стал избивать неждан-
ного гостя, который также находился под хмельком. 
Несколько ударов были нанесены мужичине по го-
лове. И он, получив черепно-мозговые травмы, скон-
чался.

По данному факту возбуждено уголовное дело. 
Молодому человеку грозит до четырех лет за убийс-
тво, совершенное в состоянии аффекта.

ТРАГИЧЕСКАЯ РЫБАЛКА

В последние дни октября четверо жителей нашей 
столицы отправились к друзьям в Кореличский 
район, чтобы порыбачить на Немане. Дело было днем, 
а ночью молодые люди отдыхали, кто как сумел уст-
роиться.

Один молодой человек забрался в машину, кото-
рая находилась на берегу. А его друг, случайно про-
снувшись, обнаружил это авто в Немане. Он пытал-
ся пробраться в салон, но двери были заблокирова-
ны. Таким образом, спасти товарища не удалось. 
Одна из версий происшедшего: по неосторожности 
машина была снята с ручного тормоза и покатилась 
в реку.

«ТУРИСТ» ИЗ ЛИТВЫ

Около деревни Ловцы Вороновского района за-
держан нарушитель белорусско-литовской грани-
цы. По словам пограничников, литовский учитель 
поссорился с женой и решил добраться пешком до 
Украины, где живут его родственники. Там он на-
меревался искать «правду жизни».

А теперь ему придется ожидать в следственном изо-
ляторе, пока оформляются соответствующие доку-
менты на депортацию.

Константин СТАНКЕВИЧ  

 ! ПРОИСШЕСТВИЯ

МАШИНА РАЗВАЛИЛАСЬ НА ЧАСТИ

В Ивье «Фольксваген-Пассат» вечером двигался по 
центральной улице с бешеной скоростью. Это под-
твердил впоследствии единственный свидетель, ко-
торый ехал в это время на велосипеде и вынужден 
был остановиться, когда заметил летящий, как на 
крыльях, автомобиль.

Машина двигалась по хорошо освещенной улице, 
но неожиданно она выехала на полосу встречного 
движения, затем вильнула вправо. Предположитель-
но, водитель стремился избежать аварии. Но это у не-
го не получилось. На пути находилось железобетон-
ное ограждение строительной площадки. От удара в 
него машина развалилась на части. А находившиеся 
в салоне супруги скончались на месте.

Обстоятельства этого ДТП пока выясняются. По 
официальной информации, 80 процентов аварий в об-
ласти случаются в темное время суток.

НЕ ПРОЛЕТЕЛ

Помните анекдот, как поспорили на светофоре два 
водителя. Один сказал: «Захочу и пролечу». А второй 
утверждал: «Как пропущу!» Итогом этого спора была 
автоавария. Нечто подобное случилось в Гродно на 
перекрестке проспектов Космонавтов и Клецкова. 
Только с той разницей, что водители не были знако-
мы и ни о чем не договаривались. Водитель «Ситрое-
на» решил проскочить на красный свет. Но коллега, 
который находился за рулем «Ауди», его не пропус-
тил. Столкновение было настолько сильным, что 
«Ситроен» перевернулся и дальше  продолжал дви-
гаться на крыше, пока не врезался в «Ауди».

Но незадачливого нарушителя ПДД не оказалось 
на месте. По одной из версий стражей правопорядка, 
он скрывался в толпе зевак, окруживших машину, и 
пассажиров, ехавших в ней. Кстати, все, кто был с во-
дителем, оказались пьяны. Вероятно, и он находился 
в таком же состоянии.

Константин СТАНКЕВИЧ  

СЛАДКИЙ РЕКОРД

Порадовал нынешний год свекловодов Гродненщины. Каждый гектар свеклы дал в среднем по 478 центне-

ров сладких корней. Это 
на несколько центнеров 
больше, чем в прошлом 
году.  

Особенно отличились 
свекловоды Гродненско-
го района, получившие 
на круг по 621 центнеру 
корнеплодов. Если срав-
нить с другими региона-
ми страны, то Минщина 
собрала средний урожай 
на 18 центнеров ниже.

Уборку этой культуры 
планируется завершить 

в начале ноября. На по-
лях останутся только ку-
куруза и капуста.

Константин СТАН-
КЕВИЧ

 ! НОВОСТИ РЕГИОНА

РАЗРАБОТАН ПЕРВЫЙ 
БЕЛОРУССКИЙ 
ЦЕМЕНТОВОЗ
ОАО «Гродненский механичес-

кий завод» разработало первый бе-
лорусский цементовоз, сообщил 
корреспонденту БЕЛТА директор 
предприятия Сергей Иворовский.

Новинка представляет собой по-
луприцеп-цистерну для перевозки 
цемента и других сыпучих грузов 
емкостью 28 куб. м. Уже изготов-
лен опытный образец цементово-
за, который в настоящее время 
проходит испытания. Планирует-
ся, что в течение ноября они будут 
завершены и в декабре текущего 
года предприятие будет готово 
приступить к серийному произ-
водству новой продукции.

БЕЛТА
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Грузоперевозки 
по городу и РБ

Тел. 

3193010, 

3596217.
Лиц. 02190/0504790  МТК от 30.01.2009 г. 

ИП Кучинская Ю.В. УНП 590857064

Грузоперевозки
по ГОРОДУ,
РБ, РФ,
Украина

еревозки
ДУ,
рр

Грузовой 
фургон 
г/п до 3т, 20м3, 
санкнижка, санпаспорт.

Тел.: 80299220333.
Лиц. №02190/0425319, 22.02.2008г.22.02.2013г, 
МТиК РБ ИП Бартош Н.А., УНП 590768983

 !"!#$%&'()"*%$#(

Тел. 80295856386 (МТС)
80447530471 (Vel.)

80156241603
ИП Наконечный И.В. УНП 500268801, 
Лиц № 02190/0515802 от 06.07.09 г по 07.07.14 г.

ГРУЗОПЕРЕВОЗКИ

ПЕРЕВОЗКА 
ГРУЗОВ 

до 2 тонн бусом.
Тел. 80295848357, 

21130.
Лиц. № 42540/1049882 от 09.11.2005 до 09.11.10, 
УНП 590833568 ИП Тихон Л.М.

УСЛУГИ ПО  
ГРУЗОВЫМ  

ПЕРЕВОЗКАМ

ЧУП «ЕкаДиМ», Лиц. № 02190/0450448 до 25.04.2013 г., УНП 590833570

  НАША ІНТЭРВ’Ю

АЛЯКСАНДР МІЛІНКЕВІЧ: 

“Усходняе партнёрства — гістарычны 
шанец для нашай краіны і яе грамадзян”
—Аляксандр Ула дзіміравіч, 

у апошні час беларуская прэ-
са часта згадвае пра ініцы-
ятыву “Усходняе партнёрс-
тва”. У гэтым нават зацікаўле-
ны беларускія ўлады, якія 
разглядаюць гэта як знак ге-
апалітычнай лаяльнасці да 
Беларусі. Што дасць Усходняе 
партнёрства Беларусі і, у пры-
ватнасці, яе рэгіёнам, на-
прыклад нашаму Слоніму?

—Збліжэнне з аб’яднанай 
Еўропай праз праграму “Усход-
няе партнёрства” — гістарычны 
шанец для нашай краіны і яе 
грамадзянаў. Гэта магчымасць 
мадэрнізаваць і еўрапеізаваць 
Беларусь. Мы не маем права 
згубіць яе. Я вельмі рады, што 
Беларусь была запрошаная да 
ўдзелу ва Усходнім партнёрстве. 
Еўрапейскі саюз — гэта адзіны 
рэальны партнёр па мадэрніза-
цыі Беларусі. Трэба ісці на мак-
с і м а л ь н а е  з б л і ж э н н е  з 
аб’яднанай Еўропай. Удзел у 
праграме адкрывае рэальныя 
магчымасці для стварэння зоны 
свабоднага гандлю з Еўрасаю-
зам, атрымання інвестыцыяў, 
змяншэння кошту візаў, а з ча-
сам і для далучэння да Шэнген-
скае прасторы, а таксама для 
дастасавання нашага закана-
даўства да еўрапейскіх стандар-
таў. 

Уключэнне ў поўнамаштабнае 
супрацоўніцтва з ЕС, а таксама з 
пяццю іншымі ўдзельнікамі Ус-
ходняга партнёрства — працэс 
вельмі складаны і далёка не аў-
таматычны. Ён нясе шмат вы-
клікаў як для ўладаў, так і для 
грамадзянскай супольнасці. Ад-
мова ад поўнага ўдзелу ў ім нясе 
наўпроставую пагрозу для заха-
вання дзяржавы і паглыбляе 
эканамічны крызіс. Калі гля-

дзець на рэчы пазітыўна, дык у 
Беларусі на сённяшні дзень са-
мы вялікі нескарыстаны патэн-
цыял для пабудовы, на двухба-
ковым і шматбаковым узроўні, 
трывалых палітычных, гаспа-
дарчых і грамадскіх сувязяў з 
еўрапейскімі краінамі.

Слонім, як любы іншы бела-
рускі горад, можа ў рамках праг-
рамаў Усходняга партнёрства 
палепшыць сваю інфраструкту-
ру, завязаць больш шчыльныя 
кантакты з гарадамі краінаў ЕС, 
прывабіць патэнцыйных інвес-
тараў, з часам даць магчымасць 
людзям атрымліваць лепшую 
якасць паслугаў ад дзяржавы, 
больш даведацца пра еўрапейс-
кую інтэграцыю ды паляпшаць 
свой дабрабыт праз супольныя 
праекты ды праграмы.

—Гэта з аднаго боку. І з дру-
гога, навошта Еўропе гэтае Ус-
ходняе партнёрства? Ёсць жа 
Еўрасаюз, свая валюта і г.д.?

—Еўрапейскі саюз хоча мець 
стабільных і надзейных сусе-
дзяў. Ён хоча пашыраць свае 
каштоўнасці і ўплыў у нашым 
рэгіёне. Ён хоча эканамічна ўз-
мацніць новыя незалежныя 
краіны, што знаходзяцца паміж 
ім і Расіяй, якая хоча аднавіць 
свой уплыў на постсавецкай 
прасторы.

Прапанова палітыкі Усходня-
га партнёрства з боку Еўрапейс-
кага саюза — важны крок насус-
трач шасці постсавецкім краі-
нам. Гэта абсалютна новы крок, 
я к о г а  н е  б ы л о  р а н е й .  У 
аб’яднанай Еўропы з’явілася 
сур’ёзная стратэгія адносна Бе-
ларусі і пяці іншых краінаў, зап-
рошаных да гэтай праграмы. Ус-
ходняе партнёрства можна раз-
гл я да ц ь я к па ц вя рд ж эн не 
прыналежнасці пазначаных 
краінаў да еўрапейскай цывілі-
зацыйнай прасторы і прызнанне 
іхшых шанцаў на прасунутае ін-

тэграванне ў супольныя струк-
туры, што не выключае, а якраз 
дае магчымасць на ўступленне 
ў Еўрасаюз. Усходняе партнёрс-
тва можа дазволіць нам мець 
такія ж дачыненні з ЕС, якія сён-
ня маюць Нарвегія, Швейцарыя, 
Ісландыя. 

—Адна з задач Усходняга 
партнёрства і Беларусі — гэта 
успрымаць беларускія ўлады 
такімі, якімі яны ёсць. Што 
гэта значыць? Улада падзялі-
ла журналістаў на “чэсных” і 
“нячэсных”, пісьменнікаў — 
на “нашых” і “вашых” і г.д. Як 
можна гэта ўспрымаць?

—Адна з задачаў Усходняга 
партнёрства — даць шанец наро-
ду Беларусі лепш зразумець, 
што з’яўляецца найбольшай пе-
рашкодай у ягоным развіцці, які 
выбар найлепш адпавядае наша-
му нацыянальнаму інтарэсу і 
якія крокі трэба зрабіць, каб 
змяніць да лепшага сітуацыю ў 
краіне. Так, я выступаю за тое, 
каб дзверы ў аб’яднаную Еўропу 
былі адкрытыя нават для аўта-
рытарнай Беларусі. Аўтарыта-
рызм зыдзе, а краіна павінна за-
стацца. У нас сёння адбываецца 
не толькі барацьба за свабоду, дэ-
макратыю, але і змаганне за не-
залежнасць. Страта незалежнас-
ці будзе азначаць знікненне 
шанцаў на дэмакратызацыю і 
еўрапеізацыю Беларусі. 

— Ці магчыма сур’ёзны 
палітычны дыялог унутры 
Беларусі? Калі магчымы, дык 
каму ён выгадны — уладзе ці 
апазіцыі? Хаця пра такі дыя-
лог мы гаворым шмат гадоў, 
але толку мала. Магчыма, з 
боку ўлады гэта хітрая гуль-
ня?

—Удзел у дыялогу трэба за-
служыць уплывам у грамадс-
тве. На жаль, мы не такія моц-
ныя, каб прымусіць улады раз-
маўляць з намі на роўных. У той 

жа час прадстаўнікі Еўрасаюза 
п раводзяць з на мі ста л ы я 
кансультацыі, і нам важна гэта 
эфектыўна выкарыстоўваць, а 
не бясконца павучаць іх і выказ-
ваць ім свае прэтэнзіі. Я лічу, 
што ў гэтым працэсе, калі ідзе 
дыялог з Захадам, наша роля са-
мая галоўная — ісці да людзей і 
працаваць з людзьмі. Перакон-
ваць іх, тлумачыць ім, што ад-
бываецца ў краіне, якія ёсць 
праблемы. 

—Што значыць пашыраць 
грамадзянскую суполь насць 
у праграме “Усходняе парт-
нёрства”? Без дазволу ўлады 
ці магчыма гэта сёння зра-
біць у нас? 

—Еўрапейскі саюз як суполь-
насць, пабудаваная на каштоў-
насцях дэмакратыі і правоў ча-
лавека, бачыць беларускую гра-
мадзянскую супольнасць як 
свайго партнёра ў Беларусі. Трэ-
ба рабіць усё магчымае, каб Бе-
ларусь заставалася ў парадку 
дня нашых еўрапейскіх парт-
нёраў. Трэба наладжваць і па-
шыраць кантакты з палітычны-
мі, бізнесовымі і грамадскімі ко-
ламі краінаў ЕС, прыцягваць 
дапамогу для правядзення дэ-
макратычных і гаспадарчых рэ-
формаў у краіне. Належыць 
эфектыўна выкарыстоўваць на-
яўныя магчымасці і ведаць, што 
ў нас сёння больш няма мана-
поліі на камунікацыю з Заха-
дам. А гэта вымагае ад нас яшчэ 
большай адказнасці і канструк-
тыўнасці ў нашай дзейнасці.

Так, сёння структуры Еўраса-
юза спрабуюць шчыльна праца-
ваць з уладай, каб з дапамогай 
эканамічных стымулаў для Бе-
ларусі спрыяць працэсам пава-
роту нашай краіны да большай 
адкрытасці і прадказальнасці. 
Вядома, што дэмакратызацыя 
грамадска-палітычнага жыцця 
далёка не прыярытэт для бела-
рускай дзяржавы. Тут галоўная 
роля належыць грамадзянскай 
супольнасці. Аб’яднаная Еўропа 
не вырашыць за нас пытанні дэ-
макратыі. Гэта марныя спа-
дзяванні. Весці наўпроставую 
няспынную працу з грамадзяна-
мі нашай краіны можам толькі 
мы. Мы мусім казаць пра еўра-
пейскія каштоўнасці, пра ста-
ноўчыя бакі еўраінтэграцыі, каб 
людзі змаглі свядома рабіць 
свой выбар.

—Шчыра кажучы, мала ве-
рыцца ў рэалізацыю праекта 

“Усходняе партнёрства” і Бе-
ларусь? А як Вы лічыце?

—Я вельмі ганаруся, што я 
адзін з аўтараў гэтага праекта 
вяртання Беларусі ў Еўропу, што 
Беларусь распачынае вялікую 
працу на дарозе да еўрапейскай 
інтэграцыі. Я рады, што ў выні-
ку, нягледзячы на тое, што сёння 
ў нас вялікія праблемы — з гра-
мадзянскімі свабодамі, па-ра-
нейшаму працягваецца палі-
тычны ўціск іншадумцаў, так 
мала свабодных СМІ, — усё роў-
на пагрозы беларускай незалеж-
насці сёння менш, чым год таму. 
Я і надалей буду рабіць ўсё маг-
чымае, каб Беларусь заставала-
ся ў парадку дня нашых еўрапей-
скіх і амерыканскіх партнёраў. Я 
гатовы спрыяць уладам Бела-
русі па наладжванні кантактаў 
на Захадзе і па прыцягванні да-
памогі пры ўмове правядзення 
дэмакратычных і гаспадарчых 
рэформаў у краіне

Усходняе партнёрства адкры-
вае нам новыя магчымасці як 
для палітычнага, эканамічнага 
і культурнага супрацоўніцтва з 
аб’яднанай Еўропай, так і для ка-
мунікавання з нашым грамадс-
твам. Мы мусім скарыстацца гэ-
тым гістарычным шанцам, руху 
Беларусі ў ЕС няма пазітыўнай 
альтэрнатывы. Але паўнавартас-
на ўдзельнічаць ў праграме “Ус-
ходняга партнёрства” можна бу-
дзе толькі пры ўмове ўстойліва-
г а  п р а г р э с у  ў  с п р а в е 
дэмакратызацыі. Гэта не гаран-
тыя, а шанец. Сёння ў мяне стры-
маны аптымізм. Каб ён рэаліза-
ваўся, патрэбна воля і адказнас-
ць.

—Вы ініцыявалі правядзен-
не Беларускага Еўрапейскага 
Форуму. Навошта праводзіць 
яго зараз? Якія ягоныя мэты?

—Наш форум мне бачыцца як 
унікальная інфармацыйна-дыс-
кусійная пляцоўка па пытаннях 
супрацоўніцтва Беларусі і Еўра-
пейскага саюза. Гэта дыялог, 
удзел у якім можа ўзяць любы 
грамадзянін Беларусі: падзяліц-
ца сваім бачаннем і даведацца 
пра меркаванне знаных асобаў 
Беларусі і аб’яднанай Еўропы. 
Мэта форуму — раскрыць патэн-
цыял супрацоўніцтва Беларусі з 
ЕС, данесці інфармацыю пра на-
яўныя магчымасці, а таксама 
прадэманстраваць Еўрапейска-
му саюзу гатоўнасць беларуска-
га грамадства да зменаў. 

Сяргей ЧЫГРЫН

ДОСТАВКА ГРУЗА 
И ПОПУТНЫЕ ГРУЗЫ В МИНСК 
РЕМОНТНООТДЕЛОЧНЫЕ 

РАБОТЫ

Тел.: 80299591451, 
80292663787

Лиц. № 42540/0466084, 25.11.08г.25.11.13г., Сло
ним.РИК, ИП Герман А.В. УНП 590713926

Аляксандр 
Мілінкевіч:

"...Даць 
шанец 
народу 
Беларусі..."
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У Беларусі ад 1 лістапада 2009 го-
да на 23% павялічана цана на звад-
каваны газ, які рэалізуецца насель-
ніцтву ў балонах. Адпаведная 
пастанова прынята Міністэрства 
эканомікі 22 кастрычніка 2009 года 
№ 170.

Цана на газ для запраўкі газавых 
балонаў аб’ёмам 1 л (0,4 кг), 5 л (2,0 
кг), 12 л (5,0 кг), 27 л (11,4 кг) усталя-
вана ў памеры 1600 рублёў за 1 кг.
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 ! ОБЩЕСТВО

Беларусь в этом году 
стала третьей страной в 
Европе по количеству 
иностранных охотников, 
посетивших нашу стра-
ну. Лидируют по этому 
показателю Россия и Вен-
грия.

Как отметил замести-
тель министра лесного 
хозяйства Николай Юш-
кевич, в среднем только 
около 15% охотников при-
езжают к нам «ради вы-

стрела и трофея», в основ-
ном иностранцы просто 
отдыхают на охотничьих 
базах.

По словам заместите-
ля министра, в этом году 
на зарубежных охотни-
ках наша страна зарабо-
тала около 2 миллионов 
долларов. Ещё 5 милли-
онов долларов оставили 
белорусские любители 
охоты.

«Интерфакс-Запад»

БЕЛАРУСЬ СТАЛА ТРЕТЬЕЙ СТРАНОЙ 
В ЕВРОПЕ ПО КОЛИЧЕСТВУ 
ЗАРУБЕЖНЫХ ОХОТНИКОВ

  НЕДВИЖИМОСТЬ

НУЖНО ГОТОВИТЬСЯ К ТОМУ, 
ЧТО ЭТОЙ ЗИМОЙВЕСНОЙ 
БУДЕТ ТЯЖЕЛЕЕ 
Как правильно вкладывать деньги в 
недвижимость? Чего ждать от рынка в 2010 
году? На эти вопросы ответил управляющий 
партнер компании Colliers Intеrnational по 
странам Балтии и Беларуси Михаил Морозов.

— Надо хорошо думать о 
тех временах, когда будет 
плохо. Особенно когда де-
ло касается недвижимос-
ти. Ведь здесь зачастую 
обязательства берутся на 
несколько десятков лет 
вперед, что создает очень 
большие риски для компа-
нии. И решения, которые 
принимались в 2006-2007 
годах, первой половине 
2008 года, когда были до-
статочно высокие строи-
тельные расценки, боль-
шие ожидания, сегодня 
оборачиваются крахом 
проектов. Это результат 
недостаточной оценки и 
неаккуратного анализа 
возможных сценариев раз-
вития рынка. В недвижи-
мости кризис не свалива-
ется как снег на голову, это 
неизбежное явление, сви-
детельствующее об опре-
деленном этапе развития 
рынка, который завершен.

Сегодня происходит 
фильтрация рынка — с не-
го уходят наименее ус-
пешные проекты. Это вре-
мя prime-properties — так 
в английской терминоло-
гии называются объекты 
недвижимости, обладаю-
щие первоклассными ка-
чествами и конкурентос-
пособностью. Реализовы-
вать такие проекты нужно 
тогда, когда на рынке все 
хорошо. Чтобы, когда пло-
хо и кризис, у тебя были 
определенные гарантии и 
уверенность в том, что 
твой объект и вложенные 
в него деньги находятся в 
сохранности.

— В Беларуси вы се-
годня видите такие объ-
екты?

— Нет. К сожалению, 
сейчас целый ряд проек-
тов почти во всех секторах 
рынка недви ж имости 
страдает, в первую оче-
редь от того, что были пос-
троены по принципам, хо-
рошо описываемым рус-
ским термином «тяп-ляп»: 
быстро, дешево, но при 
этом «не хуже, чем у дру-
гих». А надо, чтобы было 
лучше, чем у других.

К сожалению, средний 
уровень качества проек-
тов в Беларуси по-прежне-
му оставляет желать на-
много лучшего с точки 
зрения планировки пло-
щадей, позиционирования 
объектов, соотношения це-

на — качество. Очень мно-
гие объекты были пере-
оценены, и кризис сейчас 
как раз помогает вырав-
нять дисбаланс: ставки 
аренды в офисных, торго-
вых, складских помеще-
ниях идут вниз, рынок оз-
доравливается.

— Но вы можете гово-
рить о том, что уже на-
блюдаются какие-то по-
ложительные тенден-
ции на рынке?

— Рано еще пока. Но мы 
предполагаем, что зима и 
весна будут тяжелее, чем в 
предыдущий период.

— Все-таки ждем вто-
рой виток кризиса?

— Можете называть его 
вторым, третьим — как 
удобнее. Но кризис еще не 
закончен, стабилизация 
не достигнута, и стоит го-
товиться к тому, что в сле-
дующие 6-12 месяцев бу-
дут еще более сложными. 
Компаниям в любых сек-
торах, не только в недви-
жимости, следует искать 
варианты для укрепления 
своих позиций, для увели-
чения конкурентоспособ-
нос т и. Э т о не п рос т о 
«аникризисные меры», как 
это принято говорить. Это 
четкий план действий для 
любого предприятия, ко-
торое хочет оставаться на 
рынке и при этом быть 
рентабельным.

— Сегодня можно сде-
лать выводы о том, что 
стабилизация рынка на-
чалась?

— Пока нет. И объясня-
ется это достаточно прос-
то — в первую очередь оп-
ределенные симптомы 
должны быть на макроу-
ровне. Первый, всем извес-
тный и понятный, — оста-
новка падения ВВП, не го-
воря уже о его приросте... 
Что касается недвижимос-
ти, ее состояние напря-
мую связано с позицией 
банков как основных ис-
точников финансирова-
ния этого рынка — на-
сколько у них активная 
позиция в этом вопросе... 
Пока — нет. Нужно гото-
виться к тому, что этой зи-
мой-весной будет тяжелее, 
а дальше — посмотрим.

— Это прогноз для ка-
ких сегментов рынка: 
жилой или нежилой не-
движимости? 

— Я говорю о совокуп-

ности. Тенденции жилой и 
нежилой недвижимости, 
конечно, отличаются, но в 
таком срезе, как мы сейчас 
обсуждаем, они одинако-
вые. И там, и там падение 
не остановилось.

— Как же себя вести 
игрокам рынка недви-
жимости сегодня, чтобы 
удержаться на плаву?

— В первую очередь ос-
торожно. Не рисковать 
деньгами, не бросаться в 
надежде много заработать 
в новые проекты, требую-
щие серьезных долгосроч-
ных обязательств. Рабо-
тать над снижением своих 
расходов, быть проактив-
ным по отношению к рын-
ку, то есть стараться на 
шаг опережать изменения, 
происходящие на нем, и 
продумывать любые воз-
можности для снижения 
себестоимости проекта.

Падение ставок аренды, 
которое мы сегодня на-
блюдаем, говорит о том, 
что будет совсем другой 
ландшафт рынка и другая 
среда: будет меньше иллю-
зий и ажиотажа вокруг 
объектов недвижимости. 
До кризиса, когда звучали 
ставки 30-50 евро за квад-
ратный метр офисной пло-
щади, все считали, что так 
и должно быть, что это на-
долго и стоимость аренды 
будет дальше расти. Нас 
это всегда удивляло, пото-
му что и размер рынка, и 
позиционирование объек-
тов, и размер стока не поз-
воляли говорить о том, что 
такие завышенные ставки 
могут существовать на 
долгосрочной основе.

— Вы бы рекомендова-
ли сейчас вкладывать 
деньги в недвижимость?

— Я бы не рекомендовал 
спекулировать на недви-
жимости. Ни когда рынок 
идет вверх, ни когда идет 
вниз. Спекуляция на рын-
ке недвижимости — один 
из самых неблагодарных, 
рискованных видов инвес-
тиций. Если же речь идет 

о вложении денег для лич-
ного использования, на-
пример о покупке кварти-
ры, следующие 12 месяцев, 
безусловно, удачное время 
для этого. Это же касается 
и коммерческой недвижи-
мости — сейчас время, ког-
да компания может для се-
бя сэкономить значитель-
ные суммы на аренде или 
покупке помещений.

— Аренда или покупка 
— что во время кризиса 
оказывается более вы-
годным?

— Зависит от профиля 
компании. Если есть сво-
бодные деньги, то покупка 
помещения — это хорошее 
вложение денег, но, повто-
рюсь, не для последующей 
продажи, а для нужд ком-
пании. С другой стороны, 
аренда не требует едино-
моментных вложений де-
нег и позволяет сохранить 
фокус или акцент на про-
фильном бизнесе компа-
нии. Давайте все-таки не 
будем забывать, что недви-
жимость — это все-таки 
инфраструктура. Это об-
служивающая сфера, на-
целенная на то, чтобы по-
могать компаниям зани-
м а т ь с я  и х  р а б о т о й : 
продажей нефти, страхо-
вых полисов, оказывать 
определенные услуги. 
Офис нужен для того, что-
бы создать условия для 
процветания бизнеса.

— И все-таки, каким бу-
дет главный урок, пре-
поднесенный кризисом?

— Недвижимость не тер-
пит любителей. Нужно 
быть профессионалом и 
относиться с большим 
вниманием и уважением 
к тем требованиям и ожи-
даниям, которые есть у ко-
нечных потребителей. 
Этот урок выучат все иг-
роки рынка, ведь сегодня 
ни один объект недвижи-
мости не может сказать, 
что он не почувствовал на 
себе влияние кризиса. Ос-
танутся лучшие.

 “Ежедневник”

  ЭКАНОМІКА

ПАДАРАЖЭЎ ГАЗ У БАЛОНАХ

  ОБЩЕСТВО

К ИСТОКАМ ВЕЛИКОГО КНЯЖЕСТВА 
ЛИТОВСКОГО

В Беларуси разрабо-
т а н н о в ы й э к с к у р с и -
он н ы й п роект под на-
з в а н и е м  « К  и с т о к а м 
В е л и ко г о  к н я ж е с т в а 
Литовского». Он вклю-
ч а е т  в  с е б я  т р и  э к с -
курсии: одну по Бела-
рус и и  д в е  т р а н с г р а -
ничные. 

Экскурсия «Новогру-
док — Литвы цветущая 
с т ол и ца » веде т чере з 
Мир и озеро Свитязь к 
Новогрудку. Весь марш-
рут «пропитан» поэзией 
Адама Мицкевича, ко-
торый родился недале-
ко от Новогрудка. 

Трансграничный тур 
« Б е л а р у с ь  и  Л и т в а : 
вместе и порознь» пред-
п о л а г а е т  п о с е щ е н и е 
старинных замков в бе-
лорусском Креве, литов-
ском Мядиненкае и ос-
тановку в Вильнюсе. В 
ходе поездки туристы 
узнают о драматичес-
ких событиях из жизни 
Витовта и других кня-

зей ВКЛ, а также о ры-
царских традициях. 

Экскурсия «Дорога на 
Грюнвальд» включает 
посещение Лиды, Грод-
но, польских Грюнваль-
да, Мальборка и Торуня. 
К а ж д ы й г о д  в  Г р ю н -
вальде реконструирует-
ся знаменитая битва. В 
2010 году событие обе-
щ а е т  б ы т ь  о с о б е н н о 
масштабным: отмечает-
ся 600-летняя годовщи-
на битвы. 

Проект «К истокам Ве-
ликого княжества Ли-
товского» посвящен ты-
сячелетию истории ли-
т о в с к и х  з е м е л ь : 
впервые название «Лит-
ва» было упомянуто в 
немецких летописях в 
1009 году. Особенно зна-
ч и м д л я с т ра н ы э т о т 
п роек т в связи с т ем, 
что белорусские земли 
входили в состав Вели-
кого княжества Литовс-
кого.

 БелаПАН
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  КРИМИНАЛ

ПОМОЩНИКА ГАЙДУКЕВИЧА 
ПОСАДИЛИ В ТЮРЬМУ НА ПЯТЬ ЛЕТ 

Суд Центрального района Минска приговорил 
зампредседателя Либерально
демократической партии Беларуси к пяти годам 
лишения свободы с конфискацией имущества.

В л а д и м и р К ар у н а с 
признан виновным по   
ч. 5 ст. 16, ч. 2 ст. 431 (под-
стрекательство к даче 
взятки), ч. 3 ст. 209 (мо-
шенничество), ч. 2 ст. 430 
(получение взятки) Уго-
ловного кодекса Белару-
си.

Карунасу вменялись в 
вину два эпизода пре-
ступной деятельности. 
По первому эпизоду ему 
инкриминировалась ч. 2 
ст. 430 УК и было предъ-
явлено обвинение по фак-
ту получения взятки на 
сумму Br 14 млн. 640 тыс. 
за то, что он, будучи де-
путатом Минского город-
ского Совета депутатов 
25 -го созыва, получил 
взятку от трех граждан 
Беларуси за их назначе-
ние помощниками депу-
тата и выдачу соответс-
твующих удостоверений.

События по второму 
эпизоду происходили в ап-
реле-мае 2006 года, когда 
осужденный совместно с 

жителем Минска подстре-
кал граждан Беларуси к 
даче взятки должност-
ным лицам правоохрани-
тельных органов и суда за 
прекращение уголовного 
дела в отношении родс-
твенников. Это преступле-
ние квалифицируется по 
ч. 5 ст. 16, ч. 2 ст. 431 и ч. 3 
ст. 209 УК Беларуси. Таким 
образом, деньги были по-
лучены мошенническим 
путем. Сумма взятки со-
ставила $6 тыс.

Приговор суда пока не 
вступил в законную силу 
в связи с правом сторон 
на его обжалование.

БЕЛТА

 ! КРИМИНАЛ

ПРОТИВ ДЕПУТАТА МИНГОРСОВЕТА 
ВОЗБУЖДЕНО УГОЛОВНОЕ ДЕЛО
Прокуратура Минска возбудила уголовное дело 
в отношении одной из ключевых фигур в 
столичной власти.

Под уголовное пресле-
дование попал замести-
тель председателя комис-
сии по потребительскому 
рынку и предпринима-
тельству Минского го-
родского совета депута-
тов, директор НПРУ П 
«Прогресс» Управления 
д е л а м и  п р е з и д е н т а 
Юрий Микицкий, переда-
ет «Ежедневник».

Этот человек очень хо-
рошо известен в деловых 
кругах Минска. Помимо 
вышеуказанных долж-
ностей, Юрий Микицкий 
является также членом 
Совета Белорусского об-
щества оценщиков (БОО). 
Именно он в 2007-2008 го-
дах, когда настала оче-
редь Беларуси председа-
тельствовать в Совете 
объединений оценщиков 
СНГ, стал руководителем 
этой организации.

Претензии Юрию Ми-
к и ц ком у п ред ъя ви л и 
борцы с коррупцией и 

эконом и ческ и м и п ре -
ступлениями ГУВД Мин-
горисполкома, по чьим 
оперативным разработ-
кам прокуратура Минска 
и возбудила уголовное 
дело.

Согл асно п р ед в ари-
тельным данным, депу-
тату Мингорсовета инк-
риминируются деяния, 
связанные с его деятель-
ностью на посту гене-
рального директора НП 
РУП «Прогресс» Управ-
ления делами президен-
та.

НП РУП «Прогресс» — 
это многопрофи льное 
промышленное предпри-
ятие, основными видами 
деятельности которого 
являются металлообра-
ботка, изготовление спе-
циального технологичес-
кого оборудования для 
деревообрабатывающей, 
машиностроительной и 
мебельной промышлен-
ности, а также производс-

тво средств малой меха-
низации.

Согласно данным опе-
ративных служб ГУВД 
Мингорисполкома, Юрий 
Микицкий в феврале 2009 
года внес заведомо лож-
ные сведения в докумен-
ты об изготовлении бри-
кетирующего пресса сто-
имостью 75,8 млн. рублей. 
Эти действия прокурату-
ра квалифицировала как 
совершение преступле-
ния, предусмотренного ч. 
2 ст. 427 УК РБ (служеб-

ный подлог, совершен-
ный с целью искажения 
данных государственной 
статистической отчет-
ности), санкция которой 
предусматривает наказа-
ние до трех лет лишения 
свободы.

То т пов од ,  ко т оры й 
взят за основу в данном 
деле, может быть не еди-
ничен и иметь весьма се-
рьезные последствия не 
только для Юрия Микиц-
кого.

«Ежедневник»

 ! ОБЩЕСТВО

НАСЕЛЕНИЕ НЕДОПЛАЧИВАЕТ 
ЗА УТИЛИЗАЦИЮ МУСОРА
На прессконференции 28 октября начальник 
отдела энергетики Мингорисполкома Анатолий 
Лавничук сообщил, что население возмещает 
лишь 45% расходов на утилизацию твердых 
бытовых отходов. 

Более половины рас-
ходов на сбор вторсы-
рья и утилизацию ТБО 
к о м п е н с и р у ю т с я  и з 
бюджета, отметил Лав-
ничук. «Поэтому сейчас 
стоит вопрос об увели-
чении закупочных цен 
н а  в т о р с ы р ь е ,  т о г д а 
можно будет выйти на 
рентабельную работу», 
— отметил специалист. 

По его словам, «воп-
рос строительства му-
сороперерабатывающе-
г о  з а в о д а  в  М и н с к е 
очень серьезный». «Для 
реализации проекта не-
обходимо прин ять ре -
ш е н и е  о  п о в ы ш е н и и 
стои мости переработ-
ки. Есть у нас предло-
же н и я о т  р а з л и ч н ы х 
фирм, которые предла-
гают построить такое 
п р е д п р и я т и е,  н о  о н и 
считают, что для этого 

необходимо повысить 
стоимость переработки 
м ус о р а  д о  3 0  е в р о  з а 
тонну. Сейчас эта стои-
мость составляет 16 ев-
ро за тонну: 5 евро — за-
траты за утилизацию, 
11 евро — транспортные 
р ас ход ы »,  — пояс н и л 
чиновник. 

По данным главного 
инженера ГПО «Комму-
н а л ь н о е  х о з я й с т в о 
Мингорисполкома» Ге-
оргия Силявки, по ито-
гам работы мусоропере-
рабат ы ва ющего п ред-
п р и я т и я « Э ко р е с »  з а 
девять месяцев затраты 
на сбор вторсы рья со -
с т а в и л и  5  м л р д .  3 7 9 
млн. рублей, доходы — 
2 млрд. 479 млн.; на сор-
тировку отходов затра-
т ы сос та ви л и 1 м л рд. 
436 млн. рублей.

БелаПАН
  ОБЩЕСТВО

В БЕЛАРУСИ ПОВЫШЕНЫ ТРУДОВЫЕ 
ПЕНСИИ НА 9,5%

С 1 ноября трудовые пенсии по возрасту повышены 
в среднем на 9,5%. Соответствующий указ президент 
подписал 25 октября, сообщило агентство БелаПАН. 

Средний размер трудовых пенсий в ноябре 2009 го-
да составит 434 тыс. 600 рублей, по возрасту — 450 ты-
сяч. Средний размер трудовых пенсий увеличится на 
37,6 тыс. рублей, пенсий по возрасту — на 40 тысяч. 
Пенсии повысятся соответственно трудовому стажу, 
заработку, праву на надбавки. 

Расходы государства в связи с финансированием 
повышенных пенсий увеличатся на 92 млрд. рублей. 
В октябре расходы на выплату пенсий составили око-
ло 190 млрд. рублей. В Беларуси 2 млн. 400 человек по-
лучают пенсии в органах по труду, занятости и соци-
альной защите, из них 2 млн. — пенсии по возрасту. 

«Белорусские новости»

Владимир Карунас

Мало платим!

Юрий 
Микицкий 
под 
следстви
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  ОБЩЕСТВО

БЕЛОРУСЫ СЧАСТЛИВЫ 38 ЛЕТ ЖИЗНИ

Исследователи решили выяснить, у жителей какой 
страны больше всего в жизни счастливых лет. Этот 
показатель измеряли при помощи индикатора 
«счастливых лет жизни», разработанного экспертами 
Университета Эразма в Роттердаме.

Благодаря этому индикатору можно определить, 
сколько лет люди со средней продолжительностью 
жизни в определённой стране жили счастливо. 
Девятилетний международный обзор Всемирной 
базы счастья включал 148 стран и охватил свыше 95% 
мирового населения. 

Оказалось, что самой счастливой страной в мире 
можно назвать Коста-Рику — жители этого государства 
в среднем счастливы 66,7 лет своей жизни. За ними идут 
исландцы, датчане, швейцарцы и канадцы.

Белорусы же чувствуют счастье в среднем 38 лет 
своей жизни, жители России и Украины — меньше 36 
и 33,7 соответственно.

Самые несчастные — жители Бурунди и Танзании, 
а также Мозамбика и Того. В среднем они счастливы 
14 лет своей жизни.

АМИ-ТАСС
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32     УВЕСЬ СВЕТ

фактар рызыкі здароўю
працэнт ад усіх 

смерцяў
колькасць  заўчасных 
смерцяў (у мільёнах)

высокі ціск 7,5 12,8

тытунь 5,1 8,7

цукровая хвароба 3,4 5,8

недахоп актыўнасці 3,2 5,5

атлусцеласць 2,8 4,8

высокі халестэрын 2,6 4,5

секс без прэзерватыва 2,4 4,0

алкаголь 2,3 3,8

недаяданне 2,2 3,8

забруджанае паветра 2,0 3,3

 ! ГРАМАДСТВА 

СЯРОД МАСАВЫХ ЗАБОЙЦАЎ — 
ТЫТУНЬ, ТЛУШЧ, СЕКС, АЛКАГОЛЬ 

Штогод на свеце заўчасна 
памірае 60 мільёнаў 
людзей. Гэтак вынікае з 
апублікаванага 27 
кастрычніка доследу 
Сусветнай арганізацыі 
аховы здароўя пры 
Арганізацыі Аб’яднаных 
Нацый, які называецца 
“Рызыкі ўсясветнаму 
здароўю”.

Д а  н а й б о л ь ш  ч а с т ы х 
прычын заўчаснай смерці Сус-
ветная арганізацыя аховы зда-
роўя залічвае высокі ціск кры-
ві і каранарную хваробу сэрца, 
ужыванне тытунёвых вырабаў, 
цукровую хваробу, недахоп 
фізічнай актыўнасці, заліш-
нюю вагу і атлусцеласць, высо-
кі ўзровень халестэрыну ў кры-
ві, секс без прэзерватыва (зара-
жэнне СНІДам), спажыванне 
алкаголю.

А г ула м дак ла д а пісвае і 
аналізуе 24 чыннікі, якія вя-
дуць да заўчаснай смерці і пад-
зяляюцца на тры групы рызы-

кі павышанай смяротнасці, 
звязаныя з асяроддзем жыцця 
чалавека (прыкладам, забру-
джанне паветра), з чалавечы-
мі навыкамі і паводзінамі 
(прыкладам, курэнне тытуню) 
і з фізіялогіяй (прыкладам, не-
даяданне і благое харчаванне).

Паводле экспертаў Сусветнай 
арганізацыі аховы здароўя, 
калі б урады змаглі сур’ёзна аб-
межаваць толькі пяць чынні-
каў рызыкі сусветнаму зда-
роўю — недаяданне ў дзяцінс-
тве, секс без прэзерватыва, 
спажыванне алкаголю, неда-

хоп здаровай вады і належнай 
гігіены, высокі ціск крыві — 
сярэдняя працягласць жыцця 
чалавека на нашай планеце 
ўзрасла б на пяць гадоў.

У табліцы паказана, як Сус-
ветная арганізацыя аховы зда-
роўя бачыць уплыў 10 самых 
істотных чыннікаў рызыкі сус-
ветнаму здароўю на заўчасную 
смяротнасць людзей. Дадзе-
ныя паходзяць з 2004 года — гэ-
та на сёння самыя свежыя да-
дзеныя па смяротнасці ў сус-
ветным маштабе.

Радыё “Свабода”

  ОБЩЕСТВО

ПО ЕВРОПЕЙСКИМ МЕРКАМ, ПОЧТИ 80 МЛН. 
ЧЕЛОВЕК В ЕС ЖИВУТ ЗА ЧЕРТОЙ БЕДНОСТИ
Почти 80 млн. человек в Евросоюзе, или 16% 

жителей стран ЕС, живут за чертой бедности и 
сталкиваются с проблемами доступа к трудоус-
тройству, образованию, жилью, социальному и 
финансовому обслуживанию. Об этом сообща-
ет европейская социологическая служба «Евро-
барометр».

Согласно принятому в Евросоюзе определе-
нию, люди находятся на грани бедности, если 
их доход составляет менее 60% среднего дохода 
в их стране.

Главными социальными причинами беднос-
ти опрошенные назвали безработицу (52% рес-
пондентов) и низкий уровень зарплат (49%). По-
мимо этого, европейцы отмечают недостаточ-
ный уровень социальных выплат и пенсий (29%) 
и высокую оплату достойного жилья (26%). Сре-
ди других причин бедности — недостаток обра-

зования (37%), «наследственная бедность» (25%), 
пагубные привычки (23%).

В среднем 89% опрошенных европейцев пола-
гают, что национальные правительства долж-
ны принять срочные меры по борьбе с беднос-
тью, а 53% считают, что национальные прави-
тельства в первую очередь ответственны за эту 
борьбу.

И хотя респонденты не возлагают первооче-
редную ответственность за борьбу с беднос-
тью на евроструктуры, тем не менее 28% опро-
шенных считают, что роль институтов ЕС 
«очень важна», а 46% уверены, что «довольно 
важна».

Исследование проводилось в преддверии 2010 
года, объявленного Европейским годом борьбы 
с бедностью.

БелаПАН

  ГРАМАДСТВА

НАЗВАНЫ САМЫ ШУМНЫ ГОРАД ЕЎРОПЫ

Еўрапейскае агенцтва па абароне навакольнага асяроддзя 
прызнала самым шумным горадам Старога Свету Браціславу, 
сталіцу Славакіі, дзе ад шумавога забруджвання пакутуюць 55% 
насельніцтва. Далей ідуць Варшава (Польшча) і Парыж (Фран-
цыя).

Самае высокае шумавое забруджванне ад паветранага транс-
парту эксперты выявілі ў Нідэрландах, Нямеччыне і Вялікабры-
таніі, дзе аэрапорты размешчаны каля мегаполісаў, з-за чаго 
больш за 800 тысяч чалавек змушаны слухаць роў самалётаў 
сілай 55-75 дэцыбел, перадаюць «Падрабязнасці» са спасылкай 
на агенцтва AFP.

online.ua

  ПАЛІТЫКА

Расейскія СМІ:

ЗНЕШНІЯ МЕЖЫ ЕЎРАЗВЯЗА НЕЎЗАБАВЕ 
ЗМОГУЦЬ ПРАХОДЗІЦЬ У РАЁНЕ СМАЛЕНСКА
Расейскае афіцыйнае агенцтва РИА «Новости» апублікавала 

артыкул аглядальніка Міхаіла Растоўскага, у якім той піша, што 
знешнія межы Еўразвяза неўзабаве могуць праходзіць у раёне Сма-
ленска.

Аўтар артыкула нагадвае, што паехаць на саміт РФ-ЕЗ у Стак-
гольм 18 лістапада прэзідэнт Расеі Дзмітры Мядзведзеў пагадзіўся 
з падкрэсленай неахвотай. «Для Расеі гэта быў цяжкі выбар. Масква 
не была ўпэўненая, што гэты саміт будзе канструктыўным» —
наўпрост заявіў на днях памочнік расейскага прэзідэнта Сяргей 
Прыходзька. 

Свой скепсіс адносна саміту насельнік Крамля патлумачыў «не-
карэктнымі» выказваннямі кіраўніка швецкага МЗСа ў адрас Расеі. 
Але, думаецца, гэта толькі верхавіна айсберга. Калі называць рэчы 
сваімі імёнамі, дык РФ і ЕЗ зараз няма пра што размаўляць адзін з 
адным, лічыць Міхаіл Растоўскі.

У лістападзе, які надыходзіць, спаўняецца 50 гадоў з таго моман-
ту, як новы прэзідэнт Францыі Шарль дэ Голь сказаў сваю знакамі-
тую прамову пра «Еўропу ад Атлантыкі да Урала». У 1959 годзе шан-
цы нават самага заможнага абывацеля з Урала злётаць на уік-энд у 
Парыж вагаліся ў раёне нуля. У 2009 годзе гэтым нікога не здзівіш. 
Але палітычна Расея з аб’яднанай Еўропай па-ранейшаму жывуць 
на розных планетах.

У 90-х гадах палітыкі з РФ і ЕЗ цешылі сябе ілюзіямі. Маўляў, яш-
чэ крыху і еўрапейцы з расейцамі весела зажывуць адзін за адным 
на аснове агульных каштоўнасцяў. Не атрымалася. Нягледзячы на 
падабенства рыторыкі, каштоўнасці сталіся не проста рознымі, а 
вельмі рознымі, лічыць аўтар.

На думку Растоўскага, «корань зла» не толькі ў расейскай няздоль-
насці і нежаданні жыць у адпаведнасці з нормамі заходняга свету. 
Краіны — чальцы Еўразвяза, можа быць, і змаглі знайсці агульную 
мову, што датычыць новага ўладкавання ЕЗ. Але па пытанні сваёй 
палітыкі ў дачыненні да Расеі аб’яднаная Еўропа па-ранейшаму без-
надзейна раз’яднаная.

Выступаючы ў чэрвені 2009 года на круглым стале ў Берліне каар-
дынатар нямецка-амерыканскага супрацоўніцтва ў МЗСе ФРГ Карс-
тэн Фойгт прывёў цікавыя лічбы. Паводле апытанняў, 87 % нямец-
кай эліты негатыўна ставіліся да палітыкі расейскай улады. Але 
пры гэтым 61% лічылі Маскву найважным партнёрам. А 76% былі 
ўпэўненыя, што планаваная «Паўночная плынь» забяспечыць вя-
лікую бяспеку энергапаставак.

 Часам няздольнасць ЕЗ выпрацаваць агульную лінію ў дачынен-
ні да Расеі яе ўладам толькі на руку. Узгадаем, якімі страшнымі па-
караннямі пагражалі еўрапейскія палітыкі пасля леташняй расей-
ска-грузінскай вайны і які пшык у іх атрымаўся ў выніку.

Можна колькі заўгодна разважаць пра «заняпад Еўропы», пра тое, 
што ў агляднай будучыні ЕЗ больш не будзе пашырацца. Але, як вя-
дома, было б жаданне, а спосаб знойдзецца. Яшчэ праз 20-30 гадоў 
знешнія межы Еўразвяза цалкам могуць праходзіць у раёне Сма-
ленска і Белгарада, піша РИА «Новости».

Як адзначае выданне, украінскія палітыкі Януковіч, Цімашэнка 
і Юшчанка не згаджаюцца адзін з адным амаль ні ў чым. Але на 
словазлучэнне «еўрапейская інтэграцыя» яны рэагуюць з адноль-
кавым бурным запалам. Пра тое ж самае думаюць і ў беларускай 
палітычнай эліце. Рана ці позна Лукашэнка сыдзе з палітычнай сцэ-
ны. І тады Расея можа стаць сведкай марша Менска ў бок ЕЗ.

Аднаго жадання ўступіць у Еўразвяз недастаткова. Што толькі не 
рабіла Турцыя дзеля запаветнага сяброўства ў еўраклубе. Але ёй усё 
роўна закацілі «чорны шар». Але Украіна і Беларусь — не Турцыя. Гэ-
та краіны цалкам еўрапейскай культуры. Адзіная іх праблема —ад-
сталасць. Але калісьці адсталымі лічыліся і Іспанія з Партугаліяй.

Жывы дыялог Еўразвяза і Расеі зараз адбываецца хіба што ў галіне 
энергетыкі. І дыялогам тое, што адбываецца, можна назваць хіба што 
з ветлівасці. Гульні ў трубаправоды і контртрубаправоды, безумоўна, 
займальныя. Для расейскай эліты яны ператварыліся ў своеасаблівы 
аналог «вялікай гульні» XIX стагоддзя, калі Расея і Брытанія змагалі-
ся за ўплыў у Сярэдняй Азіі. Але, займаючыся выключна трубаправо-
дамі, Расея асуджае сябе на ролю сыравіннага прыдатка.

Падрыхтавана паводле артыкула РИА «Новости»
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  ЛЕНТА НОВОСТЕЙ

СОУС КАРРИ УБИВАЕТ РАКОВЫЕ 
КЛЕТКИ
Молекула, найденная в одном из ингредиентов кар-

ри, способна убивать клетки рака пищевода. А из это-
го следует, что она может быть использована при раз-
работке методов лечения рака, убеждены онкологи.

Исследователи в Коркском онкологическом науч-
ном центре в Ирландии смогли одолеть раковые клет-
ки в пищеводе при помощи куркумина — химическо-
го вещества, содержащегося в специи куркуме, кото-
рая придает карри его отличительной желтый цвет. 
Исследователи обнаружили, что куркумин уничто-
жает раковые клетки в течение 24 часов. 

Шарон Маккенна, ведущий автор исследования го-
ворит, что ее опыты открывают новые возможности 
для ученых для использования куркумина в качест-
ве противоракового препарата при лечении рака пи-
щевода. 

Маккена говорит, что ее исследование показало, что 
куркумин вынуждает раковые клетки гибнуть, «ис-
пользуя неожиданную систему клеточного мессед-
жинга (клеточная сигнальная система)». 

Как правило, такие «поломанные» клетки умирают 
путем совершения самоубийства, так называемого 
апоптоза, который возникает, когда белки под назва-
нием каспазы «включаются» в клетках, объясняют 
исследователи.

“Московский Комсомолец”

СШИТО САМОЕ БОЛЬШОЕ ПЛАТЬЕ
Палестинцы из города Хеврона на Западном берегу 

Иордана сшили, как они считают, самое большое пла-
тье, украшенное вышивкой. Над платьем работали 
около 150 мастериц, которые и пошили платье, длина 
которого 32,6 метра, а ширина — 18,1 метра, сообщи-
ли организаторы этой акции.

Ее целью было попасть в Книгу рекордов Гиннесса 
и привлечь внимание к работам местных мастеров.

BBC 

УЧЁНЫЕ СОЗДАЛИ МАТЕРИАЛ, 
ОТТАЛКИВАЮЩИЙ ВОДУ
Ученые из университета Дьюка создали материал, 

который заставляет капли воды отскакивать от собс-
твенной поверхности. Статья исследователей отдана 
в Physical Review Letters, а ее краткое изложение при-
водится на сайте университета.

В рамках работы ученые попытались воспроизвес-
ти дизайн листьев лотоса, которые, как известно, от-
лично отталкивают воду. Для этого исследователи 
взяли гофрированную кремниевую подложку и раз-
местили на ней углеродные нанотрубки с водооттал-
кивающим покрытием.

Полученный материал поместили в специальную 
камеру, где вода свободно конденсировалась на его 
поверхности. При этом на образцах образовалось не-
которое количество капель, среди которых мелкие 
почти полностью отсутствовали.

Чтобы выяснить, куда делись мелкие капли, уче-
ные использовали видеокамеру с высокой скоростью 
съемки. С ее помощью снимался процесс конденса-
ции воды. В результате исследователи установили, 
что мелкие капли во время движения сами отскаки-
вают от поверхности нового материала.

MIGnews.com.ua

ЖЕНЩИНА ПРОГЛОТИЛА  
78 ВИЛОК И ЛОЖЕК
Жительница Голландии проглотила 78 столовых 

приборов. Об этом пишет газета The Daily Telegraph. 
52-летняя Маргарет Даалман, работающая секрета-

рем в одном из роттердамских агентств недвижимос-
ти, попала в больницу с жалобами на боли в животе. 
Рентгеновское обследование показало, что в ее пище-
варительном тракте находится множество посторон-
них предметов. 

В ходе экстренной операции из живота Даалман из-
влекли 78 серебряных ложек и вилок. Позднее она со-
общила врачам, что «захотела поесть серебра и не мог-
ла удержаться». Выяснилось, что раньше женщина 
уже была замечена за поеданием столовых приборов, 
но не в таких больших количествах. 

Даалман направили к психиатру, который диагнос-
тировал у нее пограничное расстройство, выражав-
шееся в тяге к поеданию ложек и вилок. Женщина бы-
ла направлена на лечение. 

Lenta.ru

УЧЁНЫЕ ВЫСЧИТАЛИ 
ИДЕАЛ СЕМЕЙНОГО 
СЧАСТЬЯ

 ! КАЛЕЙДОСКОП

Британские ученые 
выяснили, что дольше 
всего могут 
продержаться те 
семьи, в которых 
жена превосходит 
мужа по умственным 
способностям, а по 
возрасту моложе его 
на пять лет. 

Об этом сви детельс-
т ву ю т резул ьтат ы ис-
следования группы уче-
н ы х и з Ун и в ерси т е т а 
города Бат (Великобри-
та н и я),  оп у бл и ков а н-
ные в журнале European 
Journal of Operational 
Research. 

Анализ отношений 1,5 
тысяч пар, которые состо-

ят в браке или в серьез-
ных отношениях, пока-
зал, что долгая супружес-
кая жизнь обеспечена 
тем семьям, где муж стар-
ше жены. Если же супру-
га старше мужа на три го-
да и более, их шансы на 
развод в три раза выше, 
чем если бы они были од-
ного возраста. А наиболь-
шую вероятность про-
жить долго и счастливо 
имеют пары, в которых 
жена намного образован-
нее мужа. 

Кроме того, исследова-
тели выяснили, что сою-
зы, где только один из 
супругов был разведен, 
намного стабильнее, чем 
те, в которых оба супруга 

прошли через развод. 
Ученые пришли к выво-

ду, что сократить количес-
тво разводов можно в том 
случае, если мужчины и 
женщины будут подби-
рать себе пару не только 

на основе любви, физичес-
кой привлекательности и 
похожих взглядов, но так-
же после оценки возраста, 
образования и социально-
го происхождения.

Mignews.com

 ! ОБЩЕСТВО

«ПРИНИМАЕТ РЕШЕНИЯ, 
НИ ЗА ЧТО НЕ ОТВЕЧАЕТ»
В России лучшие 
работы у Владимира 
Путина, Дмитрия 
Медведева и Романа 
Абрамовича, выяснил 
мнения россиян 
Superjob.ru. Самыми 
привлекательными 
местами работы 
являются «Газпром», 
«Роснефть» и 
Сбербанк.

Лучшая в России работа 
– у премьер-министра Вла-
димира Путина, считает 
каждый седьмой россия-
нин. Согласно данным оп-
роса Superjob.ru, 13% граж-
дан полагают, что глава 
Белого дома «принимает 
решения, ни за что не отве-
чает», «мы все любим на-
шего премьера», «неплохо 
себя зарекомендовал».

На втором месте – работа 
президента Дмитрия Мед-
ведева: ее находит лучшей 
каждый десятый россия-
нин (11%). «Медведев. Он до 
конца жизни обеспечен»; 
«Если рассматривать по 
оплачиваемости, то скорее 
всего (лучшая работа – Га-
зета.Ru) у Медведева. Хотя 
по графику и ответствен-
ности не позавидуешь», – 
объясняют свой выбор рес-
понденты. Впрочем, неко-
торые из них полагают, 
что «Медведев – человек, 
ни за что конкретно не от-
вечающий».

Замыкает тройку обла-

дателей самых лучших ра-
бот бизнесмен Роман Абра-
мович. Побыть одновре-
м е н н о  в л а д е л ь ц е м 
компании Millhouse, депу-
татом окружной думы Чу-
котского округа и владель-
цем британского футболь-
ного клуба «Челси» хотят 
6% россиян.

Работе главы госкорпо-
рации «Роснано» Анато-
лия Чубайса завидуют 4%. 
«Он рыжий, и ему все схо-
дит с рук»;

«Развалил сначала одну 
отрасль, теперь будет раз-
валивать другую, ну очень 
перспективную!» – рассуж-
дают респонденты. За ра-
боту мэра Москвы Юрия 
Лужкова проголосовали 
2%.

В список счастливых об-
ладателей лучшей работы 
также вошли глава «Газп-
рома» Алексей Миллер, 
футболист Андрей Арша-
вин, телеведущая Ксения 
Собчак, лидер ЛДПР Вла-
димир Жириновский, гла-
ва Сбербанка Герман Греф. 
Каждый из них получил 
по 1%.

Еще 15% опрошенных 
выбрали категорию «дру-
гие», в которую попали 
звезды эстрады, спорта, 
политики, бизнесмены, ди-
зайнеры и ведущие: в час-
тности, люди завидуют те-
леведущему Андрею Ма-
л а хо в у,  п е в и ц е А л л е 
Пугачевой, главе «Интеко» 

Елене Батуриной, прези-
денту КВН Александру 
Маслякову, писательнице 
Александре Марининой, 
депутату Госдумы Алине 
Кабаевой, дизайнеру Арте-
мию Лебедеву, музыкаль-
ному критику Артемию 
Троицкому, бизнесмену 
Руслану Байсарову, опаль-
ному олигарху Борису Бе-
резовскому, главе «Интер-
роса» Владимиру Потани-
ну, главному санитарному 
врачу страны Геннадию 
Онищенко, главному тре-
неру сборной России по 
футболу Гусу Хиддинку, 
подруге Абрамовича Дарье 
Жуковой, главе «Русала» 
Олегу Дерипаске, телеве-
дущему Дмитрию Дибро-
ву, драматургу Евгению 
Гришковцу, директору 
«Лаборатории Касперско-
го» Евгению Касперскому, 
бывшему владельцу «Ев-
росети» Евгению Чичвар-
кину, экономисту Егору 
Гайдару, певице Жанне 
Фриске, телеведущему и 
актеру Ивану Урганту, 
композитору и продюсе-
ру Игорю Крутому, ген-
директору Первого кана-
ла Константину Эрнсту, 
юмористу Максиму Гал-
кину, дизайнеру Марии 
Ц и г а л ь ,  г л а в е 
ОНЭКСИ М а  М и х а и л у 
Прохорову, телеведуще-
му Владимиру Молчано-
ву, портретисту Никасу 
Сафронову, певцу Сергею 

Шнурову, стилисту Сер-
гею Звереву, шоумену 
Тимуру Родригесу, теле-
ведущей Тине Кандела-
ки, актеру Константину 
Хабенскому, певице Со-
фии Ротару, певцу Анд-
рею Макаревичу, певцу 
Борису Гребенщикову, 
кинорежиссеру Федору 
Бондарчуку, а также ге-
рою рекламных роликов 
Лене Голубкову и экс-
главе ЮКОСа Михаилу 
Ходорковскому.

В список попали люди, 
которые часто мелькают 
на телеэкранах. Именно 
этим можно объяснить и 
появление в нем Лени Го-
лубкова и Михаила Хо-
дорковского, хотя первый 
является вымышленным 
героем рекламных роли-
ков МММ, а второй сидит 
в тюрьме и его работе сей-
час точно не позавиду-
ешь.

Хотя человек, назвав-
ший экс-главу ЮКОСа, 
мог и шутить, не исклю-
чает руководитель ис-
следовательского центра 
портала Superjob.ru На-
талья Голованова.

«Названы только те лю-
ди, которых мы видим в 
СМИ, чаще всего по теле-
видению, то есть попу-
лярные люди. При этом 
россияне не осознают и 
не знают, как работают 
названные ими люди». 

Газета.Ру
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 ! ФУТБОЛ

УДАЧА УЛЫБНУЛАСЬ СЛОНИМЧАНАМ
В минувшую среду в 
Гродно завершилось 
осеннее первенство 
области среди юношей 
199596 г.р. Слонимские 
мальчишки вернулись из 
областного центра 
бронзовыми призерами 
соревнований.

В своей подгруппе воспитан-
ники Руслана Корнева в первых 
четырех матчах легко разобра-
лись с соперниками из Волко-
высского (6:0), Новогрудского 
(2:0), Щучинского (2:0) районов и 
гродненской командой «Не-
ман-96» (3:0). В игре с ребятами 
из Щучина забитыми мячами 
отличились два Александра — 
Левошик и Пузач.

В заключительной встрече 
секстета «А» слонимчанам про-
тивостояли школьники Ок-
тябрьского района областного 
центра, представлявшие извеч-
ного соперника наших ребят — 
футболистов детско-юношеской 
спортивной школы «Белкард». 
Хозяева поля легко провели матч 
и смогли трижды поразить воро-
та Саши Турука, не дав при этом 
распечатать свои владения.

Оппонентом мальчишек из 
Слонима в поединке за третье 
место стала занявшая второе 
место в квинтете «Б» команда 
Лидского района. Упорный пое-
динок не выявил победителя — 
матч завершился вничью 1:1. 
Гол в слонимской дружине пос-
ле подачи углового забил Артем 
Брайчук. Судьбу призового мес-
та решили пенальти.

И здесь удача улыбнулась сло-
нимчанам. Благодаря точным 
попаданиям в ворота Ковальчу-
ка, Пузача, Юхновского и Жи-
линского, наши ребята вырвали 

победу со счетом 4:3. Не смогли 
отличиться с «точки» Сушко и 
Турук. Зато наш кипер реабили-
тировался на линии ворот, су-
мев отразить три 11-метровых 
удара.

На церемонии награждения 
дипломы за третье место были 
вручены Александру Туруку, 
Максиму Яговдику, Александру 
Юрчаку, Владиславу Бергу, 
Александру Левошику, Андрею 
Сушко, Сергею Подрецкому, 
Александру Жилинскому, Арте-
му Брайчуку, Александру Пуза-
чу, Юрию Ковальчуку, Ярославу 
Евхимику, Владиславу Юхновс-
кому, Ивану Капелько, тренеру 
Руслану Корневу. Стоит заме-
тить, что команда специально не 
готовилась к данным соревнова-

ниям, но смогла выступить до-
стойно. В шести встречах одер-
жано 4 виктории, по одному разу 
ребята сыграли вничью и усту-
пили. Разность забитых и пропу-
щенных мячей 14-4. Авторами го-

лов становились: Саша Пузач (от-
личился 5 раз), Андрей Сушко и 
Артем Брайчук (по 3 раза), Саша 
Левошик (2) и Ярослав Евхимик 
(один раз).

Александр ЗАХАРЕНКО

 ! БАСКЕТБОЛ

ЧЕМПИОН ГОРОДА ОПРЕДЕЛИЛСЯ ДОСРОЧНО
Судьба сильнейшего 
коллектива Слонима среди 
предприятий и организаций 
по баскетболу определилась 
за пять дней до окончания 
спартакиадных стартов — в 
среду, 28 октября. 

В первом матче финальной 
тройки схлестнулись служащие 
милиции и пожарные. Упорный 
поединок завершился лишь в до-
полнительное время, когда вик-
торию вырвали спасатели со сче-
том 39:37. На следующий день их 
соперниками стали городские га-
зовики. В последней четверти иг-
ры представители РОЧС смогли 
довести дело до победы, закончив 
встречу с результатом 49:40.

В заключительный день сорев-
нований, 2 ноября, определились 
остальные призеры круглого-
дичной спартакиады в поединке 
работников «Слониммежрайга-
за» и райотдела внутренних дел. 
Игра носила принципиальный и 
захватывающий характер. Пер-
вые две четверти принесли оди-
наковый успех  газовикам (9:7 и 
10:8). В концовке третьей части 
поединка милиционеры мини-

мально склонили чашу весов в 
свою пользу (11:10) и общий счет 
стал 29:26 в пользу дружины 
межрайгаза. И все же заключи-
тельный бросок во встрече совер-
шили баскетболисты в погонах, 
когда финальный свисток зафик-
сировал на табло итоговые циф-

ры — 35:34 в пользу динамовцев.
На награждении команд на-

чальник отдела физической 
культуры, спорта и туризма 
райисполкома Игорь Царук вру-
чил грамоты капитанам команд 
— призеров баскетбольных стар-
тов, а команде РОЧС еще и кубок 

победителей. Кроме того, были 
определены лучшие игроки бас-
кетбольного турнира. Ими ста-
ли газовик Олег Синевич, как 
лучший центровой, динамовец 
Евгений Ерошенков (лучший за-
щитник) и лучший игрок турни-
ра Дмитрий Близнюк, который 
защищал цвета команды РОЧС.

Общий итог выступлений бас-
кетболистов в круглогодичной 
спартакиаде смотрите в табли-
це. В скобках после места коман-
ды указано реестровое положе-
ние в прошлогодних стартах.

Александр ЗАХАРЕНКО 

Итоговое положение команд

1.(4) РОЧС
2.(3) РОВД
3.(7) Слониммежрайгаз
4.(1) УМГ «Белтрансгаз»

5.(12) мясокомбинат
6.(13) МРЗ
7.(10) ГУП ЖКХ
8.(6) СКБЗ «Альбертин»
9.() КУП ЖРЭО

10.(11) СКПФ
11.(14) винзавод
12.(17) ДСЗ
13.(9) ДСУ №65

14.(16) водоканал
15.(15) мебельная фабрика

ФОТО АЛЕКСАНДРА ЗАХАРЕНКО

ФОТО АЛЕКСАНДРА ЗАХАРЕНКО

  НОВОСТИ ФУТБОЛА

ЮЗВОВИЧ ОГОРЧИЛ 
СВОЮ БЫВШУЮ 
КОМАНДУ

Предпоследний тур состоял-
ся в высшей лиге. Ведущие 
борьбу за место под солнцем 
«Неман» и МТЗ-РИПО сошлись 
в Минске. Победу одержали 
представители Гродненщины 
со счетом 2:0, обезопасив тем 
самым себя от понижения в 
ранге. Среди слонимских вос-
питанников на поле лишь 6 ми-
нут отыграл за тракторозавод-
цев Антон Бубнов.

Соперничество дублирую-
щих составов завершилось во-
левой победой «Немана» 2:1. 
Причем равновесие на табло ус-
тановил, огорчив свою бывшую 
команду, в конце первого тайма 
Дмитрий Юзвович, который 
провел на поле 69 минут. В со-
ставе хозяев Дмитрий Харито-
нович отыграл весь матч. Хо-
чется заметить, что матч резер-
в и с т о в  с о с т о я л с я  н а 
искусственном поле спортивно-
оздоровительного комплекса 
«Олимпийский» сразу по окон-
чании встречи СКВИЧа и сло-
нимского «Коммунальника».

Александр ЗАХАРЕНКО

МАТЧ СБОРНОЙ

Национальная сборная Бела-
руси по футболу 18 ноября про-
ведет товарищеский матч с 
Черногорией. Игра состоится в 
столице этой страны Подгори-
це, сообщает пресс-служба 
БФФ. В рейтинге ФИФА Черно-
гория занимает 75-е место (Бе-
ларусь — 73-е). В отборочном 
цикле чемпионата мира-2010 
балканская сборная заняла 5-
е место среди шести команд, 
пропустив вперед Италию, Ир-
ландию, Болгарию и Кипр и 
опередив Грузию.

Дмитрий ВЛАСОВ

Момент встречи слонимских и волковысских мальчишек

Третьи призёры областных стартов

Играют 
команды 
СКБЗ и 
ГУП ЖКХ

ФОТО 

АЛЕКСАНДРА 

ЗАХАРЕНКО

Решаю
щий матч 
за второе 

место

Игорь Царук награждает 
капитана команды спасателей 
грамотой чемпиона и кубком 
победителей
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8. М.Черник (46,
17. Е.Соколовский)

15. И.Биончик
(72, 11. А.Стаин)

          2. В.Шибеко

   4. С.Гриневич (к)

6. Д.Оначенко
(90, 10. Н.Мазур)

14. Н.Остапчик 

1. А.Герасимович

10. Ю.Мархель

12. А.Орочко
14. Е.Дмитрачков

16 Д.Калечиц  
(65, 4. И.Виторский)

13. П.Ермоленко
(33, 15. М.Федорчук)

    1. В.Корней

9. Д.Наркович

11. С.Траскевич

5. Д.Лехавицкий

18. В.Линёв
(72, 8. А.Козлов)

3. Н.Добриян

7. С.Шуманов (к)

3. С.Михнюк (83,
17. В.Дорогокупец)

5. Е.Снопко

Результаты игр 26го тура:

Ведрич97 — Верас 6:2
Лида — Спартак  1:2

Славия — Барановичи 1:2
Волна — Белшина 1:5

ДСКГомель — Химик 3:0
Полоцк — Белкард 1:1

Итоговая таблица 19го чемпионата страны. Первая лига

игры В Н П мячи очки

1. (3) Белшина 26 20 4 2 5515 64

2. (4) Волна 26 16 3 7 5231 51
3. () ДСКГомель 26 13 9 4 3418 48
4. (5) Верас 26 12 7 7 3326 43
5. () СКВИЧ 26 11 6 9 3729 39
6. (9) Барановичи 26 10 8 8 3933 38
7. (2) Химик 26 9 9 8 3328 36
8. (6) Ведрич97 26 10 5 11 4047 35
9. (7) Белкард 26 8 5 13 2334 29

10. (10) Коммунальник 26 7 8 11 2032 29

11. (11) Лида 26 6 8 12 1931 26
12. (12) Полоцк 26 6 4 16 2946 22
13. (13) СлавияМозырь 26 4 8 14 2140 20
14. (8) Спартак 26 4 8 14 2146 20

19. А.Кухарёнок
(83, 6. А.Кривецкий)

Примечание. В скобках указаны места в 2008 году

«КОММУНАЛЬНИК» ЗАВЕРШИЛ 

СЕЗОН2009 НА ДЕСЯТОМ МЕСТЕ

Владимир Корней контролировал ситуацию около своих ворот

В ЗАКЛЮЧИТЕЛЬНОМ ТУРЕ СЛОНИМЧАНЕ ПРОПУСТИЛИ ВПЕРЁД СЕБЯ «БЕЛКАРД», 
НО ОСТАЛИСЬ ВЫШЕ «ЛИДЫ»

СКВИЧ — «Коммунальник» — 3:0

31 октября. Минск. СОК «Олимпийский». 100 зр.
Судьи: Г.Левчук (1к, Малорита), М.Хевук (1к, Брест), 

О.Колб (арбитр ФИФА, Брест).
Инспектор: А.Нерушкин (нк, Минск).
Мячи: 1:0 — Ю.Мархель (30), 2:0 — Е.Дмитрачков 

(58), 3:0 — А.Стаин (76).
Предупреждены: Д.Калечиц (32, за задержку со

перника руками), Е.Снопко (37), С.Траскевич (70), 
С.Гриневич (90+1, все — за грубую игру). 

Удален: Д.Наркович (81, за умышленный удар со
перника рукой).

Неофициальные 
соревнования команд 
Гродненщины в I лиге 
выиграли футболисты 
«Белкарда».

Три представителя об-
ласти плечом к плечу фи-
нишировали в третьей 
четверти турнирной таб-
лицы. В 26-м туре гроднен-
цы, завершив вничью 
матч в Полоцке, обошли 
слонимчан лишь по боль-
шему количеству побед. 
«Лида» уступила дома 
«Спартаку», продлив на 
один матч чемпионат для 
команд Мозыря и Шклова, 
чтобы определить слабей-
ший коллектива лиги в до-
полнительной встрече.

В заключительной игре 
столичные футболисты ве-
ли борьбу за итоговое пятое 
место в чемпионате. И со-
гласно рангу они переигра-

ли «Коммунальник» с 
крупным счетом. Положил 
начало разгрому спустя 
полчаса игры Мархель, а во 
втором тайме дожали сло-
нимчан Дмитрачков и Ста-
ин. Хотя разгром мог быть 
сотворен уже в первой поло-

вине поединка, но велико-
лепная игра Корнея не поз-
волила минчанам отли-
читься больше одного раза.

Уже на 7-й минуте флан-
говая передача Кухаренка 
минует игроков во вратар-
ской площади слонимчан 
— и мяч ударяется в даль-
нюю штангу ворот Корнея. 
На 19-й минуте после пода-
чи Мархелем от углового 
флажка выше всех выпры-
гивает Михнюк, целенап-
равленно посылая мяч в 
нижний угол — наш кипер 
намертво накрывает сфе-
ру. Через три минуты Био-
нчик головой замыкал пе-
редачу партнера — Корней 
продемонстрировал завид-
ную реакцию, в прыжке пе-
реправив мяч на угловой. 
Отразив еще несколько 
ударов соперника, на 30-й 
минуте не смог команде 
помочь и Владимир. Куха-
ренок навесил слева на 
дальнюю штангу, где Био-
нчик головой сбросил мяч 
одинокому Мархелю, кото-

рому не составило труда 
отправить мяч по назначе-
нию.

Несмотря на старания 
нашего вратаря, во втором 
тайме два мяча влетело в 
сетку его ворот. И все же не 
скажу, что слонимчане 
только оборонялись. Вы-
лазки к воротам совершали 
как крайние хавы, так и 
центральные полузащит-
ники. Несколько забросов 
было совершено на Орочко. 
Кстати, Андрей имел, по-
жалуй, самый явный мо-
мент подсластить пилюлю 
голом престижа. На 89-й 
минуте, уверенно пройдя 
защитников СКВИЧа, он 
вышел к воротам Герасимо-
вича, однако направил мяч 
в считанных сантиметрах 
от дальней штанги.

Александр ЗАХАРЕНКО

Борьбу на фланге ведёт 
Дмитрий Оначенко

ФОТО АЛЕКСАНДРА ЗАХАРЕНКО

ФОТО АЛЕКСАНДРА ЗАХАРЕНКО

  ФУТБОЛ

«АЛЬБЕРТИН» СТАЛ ПЕРВЫМ

В субботу, 31 октября, на стадионе «Динамо» состоял-
ся заключительный матч чемпионата города по футбо-
лу. Несмотря на то, что регламент соревнований был на-
рушен, команды заняли соответствующие рангу места.

Дело в том, что первоначально после однокругового 
турнира с участием 7 команд планировалось проведе-
ние финального поединка двух лучших коллективов го-
рода и района. Но перед заключительным матчем, в ко-
тором должны были сразиться команды «Талант» и 
«Альбертин», турнирная ситуация оказалась таковой, 
что именно эти коллективы и разыграют звание мест-
ного чемпиона. Надобность проведения финального по-
единка отпала, а календарная игра команд была при-
равнена к решающей встрече.

Упорный поединок команд завершился минимальной 
победой футболистов из Альбертина. Грубую ошибку в 
защите «Таланта» допустил Никита Болкунец, она и 
позволила Александру Мелешко забить единственный 
во встрече мяч.

Начальник отдела физической культуры, спорта и ту-
ризма райисполкома Игорь Царук вручил победителям 
дипломы за первое место. Вторыми в розыгрыше стали 
игроки команды «Талант», третьими —  СПК имени 
Дзержинского.

Николай РОДИОНОВ

Итоговая таблица розыгрыша
И В Н П мячи О

1. Альбертин 6 5 1 0 216 16
2. Талант 6 3 2 1 183 11
3. СПК им.Дзержинского 6 3 1 2 89 10
4. КУП ЖРЭО 6 2 2 2 1011 8
5. Брестская 6 2 1 3 1121 7
6. Форсаж 6 2 1 3 1010 7
7. ДСУ №65 6 0 0 6 220 0

В ЗЕРКАЛЕ ЦИФР

* Первый пропущенный «Коммунальником» мяч 
оказался 525-м, который достали вратари команды из 
своих ворот в первой лиге, и 320-м, забитым слонимча-
нам в гостевых встречах. Баланс перволиговых вы-
ступлений: +145=96-167, мячи 512:527. Баланс игр на по-
лях соперников: +48=48-107, мячи 200:322.

* Второй раз в истории коллектив завершил чемпи-
онат тремя поражениями кряду (первый раз в сезоне 
1994/95). Но тогда разница мячей была 2:5, сейчас — 1:8.

* П.Ермоленко провел в лиге 170 игр. По 15 матчей за 
клуб сыграли М.Черник и М.Федорчук, 5 — В.Корней.

* В.Корней пропустил 10 голов в первой лиге.
* При судействе Г.Левчука команда не только не по-

беждает, но и не может распечатать ворота соперников 
(+0=3-4, мячи 0:8).

  НОВОСТИ

НОВОЕ УГОЛОВНОЕ ДЕЛО ВАЛУЕВА 

БОКС. В отношении чемпиона мира по версии WBA 
Николая Валуева возбуждено новое уголовное дело. 
Такое решение принял питерский Калининский 
районный суд. Адвокат спортсмена Сергей Самсонов 
сообщил, что суд накануне прекратил производство 
по обвинению его подзащитного в умышленном при-
чинении легкого вреда здоровью в связи с истечени-
ем срока давности по данному делу. Однако сразу же 
после этого принял постановление о направлении ма-
териалов в милицию и решение вопроса о возбужде-
нии уголовного дела по статье «Умышленное причи-
нение вреда здоровью средней тяжести». Напомним, 
что Валуев обвиняется в избиении охранника спорт-
комплекса в Санкт-Петербурге в январе 2006 года. До-
бавим, что настоящее решение суда вряд ли обрадо-
вало боксера, которому 7 ноября предстоит встретить-
ся в чемпионском бою с одиозным американцем 
Дэвидом Хэем. Поединок состоится в Германии. 

РБК

ГЛЕН ХЭНЛОН ПОКИНУЛ ПОСТ 
ГЛАВНОГО ТРЕНЕРА СБОРНОЙ 

ХОККЕЙ. Канадец Глен Хэнлон решил все-таки по-
кинуть пост главного тренера сборной Беларуси по хок-
кею. Как информирует официальный сайт Федерации 
хоккея Республики Беларусь, 2 ноября Хэнлон в приват-
ной беседе с председателем ФХРБ Владимиром Наумо-
вым заявил о прекращении сотрудничества с нашей ко-
мандой. Такое решение канадец мотивировал своим 
морально-психологическим состоянием. Имя специа-
листа, возглавившего белорусскую сборную на Кубке 
Полесья, который пройдет 5-8 ноября в Бобруйске и 
Жлобине, будет объявлено в самое ближайшее время.

Сергей ВИШНЕВСКИЙ
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95 гадоў таму — 1 жніўня 
1914 года — пачалася Першая 
сусветная вайна. З пачаткам 
яе ў Беларусі разгарнулася 
мабілізацыя ваеннаабавяза-
н ы х беларусаў на ва й н у. З 
аб’яўленнем мабілізацыі 17 
ліпеня 1914 і ў адпаведнасці з 
сакрэтным прадпісаннем ка-
мандзіра трэцяй грэнадзёрс-
кай артылерыйскай брыгады 
на выпадак вайны за № 675, 
выдадзеным у 1913 годзе, на 
ва й н у бы ў мабі ліз а ва н ы і 
Язэп Стаброўскі (1870-1968) са 

С л о н і м а .  Т о й  с а м ы  Я з э п 
Стаброўскі, які вучыўся ў По-
лацкім кадэцкім корпусе, а 
потым прац ягваў вучобу ў 
А ляксандрыйскім арты ле-
р ы й с к і м в у ч ы л і ш ч ы ,  д з е 
пазнаёміўся з будучым вядо-
м ы м рускі м пісьмен ні ка м 
А л я кс а н д р а м Ку п ры н ы м. 
Той самы Язэп Стаброўскі, 
я кі пера пісваўся са Львом 
Та лс т ы м. А ў час га нен н я 
Талстога царскім урадам пі-
ша яму шчырае пісьмо ў знак 
падтрымкі пісьменніка, што 
нават у палку, дзе ён служыў, 
гэтым учынкам былі ўсе зд-
з іў л е н ы я .  Т о й с а м ы Я з э п 
Стаброўскі, які служыў на 
Каўказе і вёў баі з Шамілём. 
Той самы Язэп Стаброўскі, 
які даслужыўся да палкоўні-
ка, меў шмат ордэнаў і ме -
далёў, які скончыў Маскоўскі 
археалагічны інстытут і Вы-

шэйшыя археалагічныя кур-
сы пры Самарскім універсітэ-
це, быў член-карэспандэнтам 
Віленскага аддзялення Мас-
коўскага археалагічнага та-
варыства і сябрам Яраслаўс-
кага археалагічнага таварыс-
т в а .  Т о й  с а м ы  Я з э п 
Стаброўскі, які восенню 1924 
года арганізаваў у Слоніме 
выставу стара даўніх даку-
мен т аў і  к н і г,  я к і я з бір аў 
шмат га доў. Выстава та ды 
выклікала вялікую цікавас-
ць у наведвальнікаў, асаблі-
ва сярод моладзі. Пасля яе за-
крыцця ўвесь сабраны археа-
л а г і ч н ы  м а т э р ы я л  і 
каштоўную калекцыю выра-
б аў  к а м е н н а г а  в е к у  Я з э п 
Стаброўскі паклаў у аснову 
гісторыка-краязнаўчага му-
зея, які расчыніў дзверы пе-
рад слонімскімі наведвальні-
камі 20 верасня 1929 года. Той 

са м ы Яз эп Стаброўскі, я кі 
прызнаны землякамі самым 
знакамітым слонімцам ХХ 
стагоддзя.

Але гэта будзе пазней. А та-
ды, з пачаткам Першай сус-
в е т н а й  в а й н ы ,  Я з э п 
Стаброўскі прыступіў да фар-
міравання 55-й артылерыйс-
к а й б р ы г а д ы ,  я к у ю с а м і 
ўзначаліў. Вайну ён сустрэў 
на паўночна-заходнім тэатры 
баявых дзеянняў.

 Нямецкія войскі наступалі 
на Маладзечна, а аўстрыйцы 
— у раёне горада Сокал. Таму 
дзве рускія арміі пачалі ад-
ступаць, каб не трапіць у ак-
ружэнне. Сярод адступоўцаў 
была і 55-я пяхотная дывізія, 
да якой належала 55-я арты-
лерыйская брыгада пад ка-
мандаваннем Язэпа Стаброўс-
кага. Пра гэта ён успамінаў: 
“ І вось усе атрады, якія зна-

ходзіліся на плацдарме каля 
ракі Раўкі ў Польшчы, пачалі 
ў ц я ка ц ь, бо г ерма на-аўс т -
ры йскі я войскі не паспелі 
нам адрэзаць адступленне, і 
мы, паражняком, без баявых 
прыпасаў, якіх не хапала, без 
адпачынку, прайшлі і пра-
ехалі 900 км і дасягнулі мяс-
тэчка Турэц Мінскай губерні, 
дзе і размясціліся на зімоў-
ку…”.

 Адной з галоўных прычын 
такога развіцця падзей Пер-
шай сусветнай вайны Язэп 
Стаброўскі называў шпіёнс-
ку ю дзей насц ь, я ка я бы ла 
разгорнута немцамі на фрон-
це і ў тыле арміі Расійскай 
імперыі. “Усім было вядома, 
што рускі фронт быў перапоў-
нены афіцэрамі нямецкай на-
цыянальнасці і прытым на 
вышэйшых камандных паса-
дах”, — пісаў Язэп Стаброўскі 

ПЕРШАЯ СУСВЕТНАЯ ВАЙНА НА 

Паходныя кухні

Рускі аэраплан, падбіты немцамі вясной 1916 года

Ваенныя трафеі

Ручныя гранаты

Ачыстка акопаў гіпасульфітам

Ажыўленне кіслародам атручанага газамі

Фотаздымак на памяць

Артылерыйскі склад

Атручаныя ўдушлівым газам

Малады Язэп Стаброўскі
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ў сваіх нататках, якія захоў-
ваюцца ў Слонімскім раён-
ным краязнаўчым музеі. Язэп 
Стаброўскі ўзгадвае пра двух 
шпіёнаў, затрыманых пры яго 
непасрэдным удзеле. Адзін 
быў вельмі ветлівы і нават пе-
рад простымі салдатамі зды-
маў капялюш, які яго і выдаў. 
Як аказа лася пасл я затры-
мання, ён даўно знаходзіўся ў 
вышуку. Другога позна веча-
рам Стаброўскі сам заўважыў. 
Невядомы чалавек размаўляў 
з салдатамі. Яго затрымалі, 
але ніякіх дакументаў пры ім 
не знайшлі, акрамя аднаго 
рубля, які Стаброўскі ўзяў як 
рэчавы доказ. Пад канвоем ён 
адправіў затрыманага да ка-
менданта штаба корпусу. Ака-
залася, што нумар рубля быў 
яго канспірацыйным нума-
рам. Пазней шпіёна адправілі 
ў камендатуру Варшаўскай 

крэпасці.  
Калі 55 -я артылерыйская 

брыгада знаходзілася каля го-
рада Блонь недалёка ад Вар-
шавы, а дной з найва ж ней-
шых праблемаў, што паўста-
ла перад Стаброўскім, было 
на ла д ж ва н не су вязі ,  я ка я 
пастаянна перарывалася. Ка-
бель часта абрэзвалі спецы-
яльна падрыхтаваныя людзі. 
Аднойчы вайскоўцы затры-
малі яўрэя з Блоні, які хацеў 
перарэза ц ь т элефон н ы ка-
бель. За гэта яго расстралялі. 
Але ўсё роўна тэлефонныя ка-
б е л і  п с а в а л і .  Т а д ы  Я з э п 
Стаброўскі знайшоў выйсце. 
Ён загадаў узяць трох залож-
нікаў — равіна, настаўніка і 
аднаго простага яўрэя і ска-
заў, што, калі будзе яшчэ аб-
рывацца тэлефонная сувязь, 
заложнікі будуць расстраля-
ныя. Мясцовыя жыхары-яўрэі 

забілі трывогу і накіравалі да 
Стаброўскага асобную дэлега-
цыю з прапановай дазволіць 
і м  а х о ў в а ц ь  т э л е ф о н н у ю 
лінію. Язэп Стаброўскі адпус-
ціў заложнікаў, а тым, хто са-
чыў за лініяй, выдаў асобныя 
нумары, якія нашываліся на 
в о п р а т к у,  і  г э т ы я  л ю д з і 
прыступілі да аховы. З таго 
ч а с у  т э л е ф о н н а я  с у в я з ь 
больш не псавалася. 

У баі з немцамі на рацэ Раўка 
пад Баржынёвам 18 мая 1915 го-
да Язэп Стаброўскі атруціўся 
ўдушлівым газам. Але яго ўда-
лося выратаваць. У лістападзе 
1915 года ён прымае актыўны 
ўдзел у баях каля Баранавічаў, 
у 1916 годзе — у баявых дзеян-
нях каля возера Нарач. Зага-
дам № 3307 галоўнакамандую-
чага арміяй Заходняга фронту 
Язэп Стаброўскі быў узнага-
роджаны ордэнам Святога Роў-

наапостальскага князя Улад-
зіміра 4-й ступені, да якога да-
далі яшчэ мячы і каснік. 7 
чэрвеня 1916 года Стаброўскі 
атрымаў званне палкоўніка 
рускай арміі, а яго 55-я артыле-
рыйская брыгада была перай-
менавана ў 55-ы паркавы арты-
лерыйскі дывізіён. У канцы 
1916 года Язэп Стаброўскі атры-
маў яшчэ адзін ордэн Святога 
Роўнаапоста льскага князя 
Уладзіміра 3-й ступені, а такса-
ма — ордэн Святой Ганны дру-
гой ступені з мячамі.

У войску Язэп Стаброўскі 
знаходзіўся да красавіка 1918 
года. А калі пайшоў у адстаў-
ку, вярнуўся ў родны Слонім і 
да ка н ца ж ы ц ц я за й маўся 
краязнаўствам.

У гады Першай сусветнай 
в а й н ы Яз эп Стаброўскі не 
толькі ваяваў, але вёў запі-
сы і фатаграфаваў будні сал-

дат, жахі вайны, людское го-
ра. Прыехаўшы ў Слонім, ён 
зрабіў а д мысловы а л ьбом, 
які назваў “Крывавым сле-
да м”. А льбом на лічвае 30 0 
фотазд ы м каў. Кож н ы зд ы-
ма к Стаброўскі па д пісваў, 
рабіў да яго невялікі камен-
тар. Альбом Язэпа Стаброўс-
кага збярогся да сённяшніх 
д з ё н .  Ё н  з а х о ў в а е ц ц а  ў 
Слонімскім раённым краяз-
н а ў ч ы м  м у з е і  і м я  Я з э п а 
Стаброўскага. 

Фотаздымкі Першай сусвет-
най вайны Стаброўскага — гэ-
та сведкі нашай нялёгкай гіс-
торыі. Некаторыя здымкі пра-
п а н уе м ч ы т ач а м “ Г а з е т ы 
Слонімскай”. Усе яны друку-
юцца ўпершыню. Упершыню 
друкуецца і здымак маладога 
Язэпа Стаброўскага.

Сяргей ЧЫГРЫН  
chigrinik@yandex.ru

Перадавая застава

Безыменныя магілы

На могілках

Пасля бою каля вёскі Крэва Віленскай губерні, сакавік 1916 г.

Маленькі бежанец, які згубіў сваіх бацькоў

Радыётэлеграф 35га армейскага корпуса

Вайсковы агляд

Воіны Каўроўскага палка, атручаныя ўдушлівым газам, 18 мая 1915 года

Параненыя ў шпіталі

Бліндаж

ФОТАЗДЫМКАХ ЯЗЭПА СТАБРОЎСКАГА
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 ! НАШИ ЛЮДИ

80ЛЕТНИЙ ЖИТЕЛЬ ДЕРЕВНИ 
ПАРТИЗАНОВКА ДУМАЛ НАД 
СВОИМ ИЗОБРЕТЕНИЕМ ДЕСЯТЬ ЛЕТ
Как сделать так, чтобы 

сорняки не росли? Как 
можно их уничтожить, не 
применяя химических 
препаратов? Над этими 
вопросами Николай Ни-
колаевич Ровба из дерев-
ни Партизановка Слоним-
ского района бился десять 
лет. В итоге ему на ум 
пришло создание своеоб-
разного агрегата, кото-
рый 80-летний сельчанин 
назвал плоскорезом. 

К деревянной, сделан-
ной из дуба ручке Нико-
лай Ровба прикрепил же-
лезный штырь, который 
заканчивается несколь-
кими опять-таки желез-
ными ножами, а также не-
большое колесико — для 
улучшения скольжения 
по земле.

«Я очень долго размыш-
лял, как мне сделать этот 
агрегат, — рассказывает 
Николай Николаевич. — 
За эти долгие годы я ис-
пробовал многие приспо-
собления, но все как-то не 
то было. Читал специали-
зированные журналы, 
размышлял — и потом 
сделал плоскорез, кото-
рый очень просто дейс-
твует: подрезает корни 
сорняков, не давая им воз-
можности размножаться 
и разрастаться. Потому 
теперь с полной ответс-
твенностью могу заявить: 
сорняков на моем участке 
нет и не будет! Люди гово-
рят, что они у меня просто 
не растут». (Смеется.)

Николай Ровба около 20 
лет проработал в местном 
совхозе агрономом-зоо-
техником. Всю свою со-
знательную жизнь отпа-
хал на земле. 

«У меня всегда хороший 
урожай, — признается Ни-

колай Николаевич. — И я 
никогда не использую хи-
мических удобрений. Уб-
рал сорняки — и все».

По словам Николая Ров-
бы, сложнее всего ему да-
ется выращивание карто-
феля. 

«Самое сложное — соб-
рать колорадских жуков. 
Я подсчитал, что мне при-
ходится около 60 раз про-
ходить поле, чтобы уб-
рать вредителей. Конеч-
но, бы ло бы проще их 
потравить, но я — за эко-
логически чистые про-

дукты», — рассказал Ни-
колай Николаевич.

Н а п р о т я же н и и н е -
скольких лет изобретен-
ный плоскорез Николай 
Ровба совершенствует: 
так, появились специаль-
ные насадки, которые поз-
вол я ют обрабатывать 
свеклу, морковь. 

«У меня даже есть спе-
циальная ручка-грейдер, 
она позволяет ровнять по-
ле», — говорит Николай 
Николаевич.

Надо отметить, что в 
свои почти 80 лет Нико-

лай Ровба выглядит очень 
бодро. Он абсолютно не 
«тянет» на свой почтен-
ный возраст.

«Работаю много, зани-
маюсь спортом, не пью и 
не курю! Наверное, в этом 
секрет моего хорошего 
самочувствия», — при-
знается Николай Никола-
евич.

И к тому же сельчанин 
питается только своими 
— выращенными забот-
ливыми руками — про-
дуктами. 

Ольга ШИНКЕВИЧ

ДОРОГИЕ ЖИТЕЛИ СЛОНИМА И 
РАЙОНА!

А вы делали что-то интересное и оригинальное 
своими руками? Наверняка! Так не держите свои 
секреты при себе, поделитесь ими со всеми. Может 
быть, кому-то они очень пригодятся!

Напишите или позвоните нам и поделитесь свои-
ми работами и впечатлениями от любимого дела, 
дайте советы по своему виду увлечения и пожела-
ния нашим читателям.

Присылайте свои рассказы и фото по адресу:  
г. Слоним, ул. Красноармейская, 41, или Слоним-9, 
а/я 32 с пометкой «Наша хатка», звоните по тел. 8-
044-715-90-03.

Ваши рассказы будут опубликованы на страни-
цах нашей газеты.

  НА ЗАМЕТКУ

ПИТАТЕЛЬНАЯ ЦЕННОСТЬ 
ЗАМОРОЖЕННЫХ ОВОЩЕЙ

Всегда ли свежие овощи полезнее и питательнее 
замороженных? Что происходит после того, как мор-
ковь выкопали из земли или собрали помидоры с 
куста? 

Проходит долгое время, прежде чем свежие про-
дукты появляются на нашем столе. В среднем три 
дня овощи проводят в пути с поля в магазин. Сле-
дующие три дня хранятся в наших холодильниках. 
Несмотря на то, что они собираются в самую луч-
шую пору урожая, на своем пути они теряют вита-
мины и минералы, так как расходуют их на свой 
собственный обмен веществ.

В качестве примера может послужить зеленая фа-
соль, которая теряет 40% содержащегося в ней ви-
тамина C в течение 24 часов с момента сбора. Дру-
гие овощи и фрукты также подвержены таким про-
цессам. 

Овощи с момента их сбора постепенно теряют 
свою питательную ценность. Этот процесс, однако, 
можно приостановить. 

Питательная ценность замороженных овощей 
очень хорошо сохраняется, так как время с момен-
та их сбора с поля до замораживания максимально 
сокращено — это всего несколько часов. Большинс-
тво витаминов хорошо сохраняется в свежезаморо-
женных или консервированных овощах. 

Конечно, происходит потеря витаминов при замора-
живании. Самые большие потери касаются витамина 
C (порядка 25%), в случае других витаминов потери ме-
нее значительны (например, витамина B1 порядка 
10%). Однако первоначальная потеря питательных ве-
ществ при замораживании компенсируется более низ-
кой их потерей при хранении замороженных овощей. 

В некоторых случаях замороженные продукты мо-
гут быть даже питательней свежих. Исследователи 
из Австрийского общества потребителей сравнили 
питательную ценность замороженных и свежих ово-
щей, импортируемых зимой из Италии, Турции, Ис-
пании и Израиля. Содержание витаминов в заморо-
женном горошке, цветной капусте, фасоли, кукуру-
зе и моркови было выше, чем в импортированных 
свежих овощах. Следует помнить, что свежие ово-
щи, доступные зимой в магазинах, завозятся чаще 
всего из южной Европы или северной Африки и со-
держат гораздо меньшее количество витаминов и 
минералов, чем местные овощи в сезоне. 

Большое количество воды и длительное приго-
товление лишают овощи их питательной ценности. 
Стоит также добавить, что для того, чтобы сохра-
нить все самое ценное как в свежих, так и в перера-
ботанных овощах, лучше всего готовить их на па-
ру или в микроволновой печи, а не в большом коли-
честве воды.

www.mygarden

  РЕЦЕПТ Понадобится:

ВИТАМИННОЕ РАГУ 
лук
морковь
растительное масло
помидоры
баклажан

картофель
перец сладкий
капуста
петрушка
соль, специи по вкусу.

Приготовление

Лук мелко нарезать, морковь натереть на крупной тер-
ке, обжарить на сковороде на растительном масле, доба-
вить нарезанный помидор. Обжарить нарезанные ма-
ленькими кубиками баклажаны до золотистого цвета. 
Затем добавить картофель, нарезанный брусочками, 
сладкий перец, нарезанный кубиками, нашинкованную 
капусту, посолить. Залить все зажаркой и тушить до го-
товности. В конце добавить нарубленную петрушку. Это 
рагу можно подавать  и горячим, и холодным.

Конечно, это не экзотическое, но очень полезное и 
вкусное блюдо, а сейчас самое время пополнить орга-
низм витаминами перед долгой зимой.   

Николай 
Ровба 

благодаря 
собствен

ному 
изобрете

нию 
победил 
сорняки

ФОТО 

ТАТЬЯНЫ 

ПЛАХЕТКО

Страницу подготовила 
Екатерина ГЕРАСИМЧИК
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SUDOKU
2 3 7

3 1 2 6
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афіша
РДК

6 лістапада — урачысты сход і канцэрт, прысвечаныя Каст-
рычніцкай рэвалюцыі.

Пачатак у 15 гадзін.

КІНАТЭАТР “МІР”

6, 8, 10-12 лістапада — “Лапухі”.
Сеансы ў 18, 20.

АНЕКДОТЫ

У ВОЛЬНУЮ ХВІЛІНУ       39

 !"

Производителям зонтов надо молиться на дождливое лето, 
производителям сандалий надо молиться на сухое лето, 
производителям пива надо молиться на жаркое лето... А 
производителям водки некогда молиться, им производить надо!

 !"

Приходит муж после работы, а жена ему мило улыбается: 
— Я тебе сюрприз приготовила — экзотический ужин, только 

мелочи не хватает, пока я управлюсь, сходи за улитками. 
Муж по пути из магазина встречает приятеля, а дальше все 

как полагается: болтают, заходит к нему в гости, тяпнули... 
Утром просыпается у себя в парадном с кульком улиток. Ну, 
думает, все, пропал, сейчас жена как закатит! Надо что-то делать. 
Подходит к двери, высыпает улиток на пол и звонит в дверь. 
Жена открывает дверь со скалкой в руке. Муж: 

— Еще шажок, девочки, и мы дома!
 !"

Приехал украинский депутат на охоту на медведя. Джип — 
хамер, камуфляж, супернавороченный автомат с оптическим 
прицелом ночного видения... Заходит в лес, навстречу мужичок 
в лаптях, в ушанке, в телогрейке — типичный деревенский 
мужик.

Мужик: — О, мил человек, куда путь держишь? 
Депутат: — На медведя! 
Мужик: — Да неблагодарное это занятие... Медведь — хозяин! 

На него мой дед с рогатиной ходил, отец с рогатиной ходил... 
Депутат: — Да ты смотри! Автомат — хоть слона вали... Оптика, 

пули со стальным сердечником... 
И уходит в лес. 
Мужик : — Да (затягивается махоркой), теперь в лес вообще не 

стоит ходить... У медведя теперь не только две рогатины, а и 
автомат еще будет. 

 !"

Летит самолёт, вдруг у него прямо в воздухе что-то ломается. 
Начинает медленно, но верно падать. Тут вызывается один 
пассажир:

— Дайте, дайте я сделаю.
Пилоты понимают, что хуже уже не будет, и разрешают. 

Пассажир со всей дури ударяет по панели приборов, и самолёт 
зависает в воздухе. Не спеша чинит, затем снова ударяет по 
панели приборов, самолёт продолжает полёт и благополучно 
садится. На земле мужика награждают, спрашивают:

— Вы экстрасенс?
— Что вы, я лифтёр!

 !"

Отец читает сказку сыну на ночь:
— «Ехали медведи на велосипеде, а за ними кот — задом 

наперед, а за ним комарики на воздушном шарике...» 
— Пап, скажи честно: ты чё куришь?

Намеснік галоўнага рэдактара

Мікола КАНАНОВІЧ
Аддзел навінаў

Вольга ШЫНКЕВІЧ
Аддзел культуры

Сяргей ЧЫГРЫН
Фотакарэспандэнт

Таццяна ДЗЕНІСЮК 
Стыльрэдактар 
Жанна ПЛЕШКО

Уласны карэспандэнт 

Хрысціна МАРЧУК
230020, г. Гродна, п/с 108, emаil: 
gs.grodno@gmail.com, тэл.: 8(029)1068594

Галоўны бухгалтар

Ганна ВАРАНОВІЧ
Бухгалтар

Алена РАЕЎСКАЯ
Аддзел падпіскі і продажу

Анатоль ВАЛАДАШЧУК
Наталля КАЛІНОЎСКАЯ

8(029) 3220642
Вёрстка і дызайн

Аляксандр ЛЯЎКОВІЧ
Уладзімір КАЧАРГА

Тэлефоны рэдакцыі:

МТС: 80295848732

Life:) : 80259424279

Velcom: 80291330421

8 (029) 6252412,

факс: 8 (01562) 52412
(9.0018.00)

«Газета Слонімская»
Спасылка на «ГС» абавязковая С Матэрыялы публікуюцца 

на правах рэкламы K

Рэкламная служба 

Начальнік рэкламнай службы

Ганна ВАЛАДАШЧУК
8(029) 6122643

Супрацоўнікі

Кацярына ГЕРАСІМЧЫК
Ірына ЛАМЕКА

Аляксандр КРАСОЎСКІ
8(044) 7159003

(9.0016.00)
факс: 8(01562)50927

Прыём аб'яў і падпіска:

г.Слонім, Косаўскі рынак,  
1ы рад, павільён №88

Працуем аўторак — 
нядзеля 9001600

выхадны — панядзелак
8(044) 7624839

(9.0016.00)

Аўтары апублікаваных матэрыя лаў адказваюць асабіста за пад
бор і дакладнасць фактаў, іх меркаванні могуць не супадаць з 
поглядам рэдакцыі. Рэдакцыя не вядзе перапіскі з чытачамі і па
кідае за сабою права рукапісы не рэцэнза ваць і не вяртаць. Рэ
дакцыя таксама не адказвае за змест рэкламы.

Для карэспандэнцыі:

231799, г. Слонім9, а/с 32.
email: gs@gs.by

gs@mail.grodno.by

РЭДАКЦЫЯ

 ! БЕРЕМ НА ВООРУЖЕНИЕ

КАК НАС ЗАСТАВЛЯЮТ ПАНИКОВАТЬ
Хорошо то, что хорошо конча-

ется. И пословицу эту хорошо 
вспомнить, когда все начинает 
заканчиваться. Почему же всег-
да так «сложно» даются нам 
эпидемии? Объективно, заболе-
ваемость действительно повы-
шалась, был и грипп, и другое. 
ОРВИ — несомненно. И умира-
ли от них люди, но с откровен-
но неважным здоровьем.

Кто виноват в том, что уми-
рали больные туберкулезом, 
диабетом, истощенные, слабые 
и прочие? Вопрос философс-
кий, отмечает в своем блоге 
Константин Зеленский.

Но плохо было всем, и не 
только заболевшим. Боялись 
умереть тысячи, миллионы. 
Почему это опять с нами про-
изошло? Почему опять была 
паника? Люди в масках, ноч-
ные звонки с вопросами: «За-
к р ы в а т ь  л и  ф о р т о ч к у ? », 
«Тиф?!», «Чума!?», «Что делать, 
т е м п е р а т у р а  3 6  и  9 ?  Э т о 
«ОНО?!!».

Субъективно, а может быть, 
и объективно: чем хуже живет-
ся народу, чем труднее ему бо-
роться с «жизнью», выживать, 
тем более становится он «сер-
дечнее», «милосерднее». Ведь 
когда у тебя все «в шоколаде», 
тебе никто не нужен. А когда 
«плоховато» — ты очень доро-
жишь всем, что имеешь. Вот и 
вирус проклятый моменталь-
но стал «смертельной опаснос-
тью» сразу и почти для всех.

Почему? Все зависят от масс-
медиа. ПиАр! Пресса и ТВ име-
ют технологии как накачать 
(сознательно и не очень) рей-
тинг. Новость нужная, запуска-
ется в нужный момент и дуб-
лируется.

Далее создается информаци-

онное «давление» обновивши-
мися новостями, желательно, 
чтобы они были ужасными и 
трогательными одновременно: 
«умер ребенок», «заразилась бе-
ременная женщина», «погиб 
врач, помогающий пациенту», 
«уже не хватает медикаментов», 
то есть новости а-ля «все пропа-
ло», преподанные в нужный мо-
мент «готовому» обществу — 
эффективны на 100 %. Кому это 
надо? Тема не этой статьи.

Признаки паники — она всег-
да нарастает стремительно, по 
экспоненте, независимо от ре-
ально установленных фактов. 
Все, что ее искусственно разго-
няет: «мне на работе сказали», 
«муж знакомой работает в..., 
сказал», «у подруги заболели 
родственники в другом горо-
де» и многое, многое другое, 
передающееся по цепочке с 
«небольшими» искажениями 
делает из гриппа чуму, из хлор-
ки на вокзалах — самолеты, 
опыляющие Киев. Все, несом-
ненно, боятся за жизнь. И тут 

«щелчок» — ты уже не мыс-
лишь, как «личность», ты уже 
просто как все — «хочешь вы-
жить».

Вот так. Был САРС, был кури-
ный, а теперь свиной грипп. Все 
куда-то уходит и забывается. Кто-
то говорит: «ух, пронесло», кто-то, 
переболев обычным ОРВИ, рас-
сказывает всем с гордостью, что 
«чуть не умер», понимая, что чу-
точку лукавит. Ну а кто-то про-
дал препараты на миллионы гри-
вен, кто-то получил «откаты» и 
ждет очередного «джек-пота». По-
настоящему жаль тех, кто дейс-
твительно пострадал, детей беза-
лаберных родителей, вечно недо-
едающих студентов.

Обязательно кто-то скажет, 
что только благодаря самоот-
верженным действиям коман-
ды профессионалов-полити-
ков, грипп отступил, — голо-
су й за д я д ю Ва н ю! И та к и 
проголосуют.

Так мы созданы, и это нор-
мально.

Lenta. RU

ИЗГОТОВЛЕНИЕ 
МЕТАЛЛИЧЕСКИХ 

ОГРАЖДЕНИЙ, ВОРОТ, 
СКАМЕЕК, КОЗЫРЬКОВ 

ЛЮБОЙ ФОРМЫ И 
КОНФИГУРАЦИИ ПО 

ЧЕРТЕЖАМ ЗАКАЗЧИКА

 !"!#$%&'!"!'!%(!('
 !"!#')!"!$'#!**!&%+,!-./01234526!789:!

УНП 5000057644

Наш адрес 
в Интернете

www.gs.by
форум на сайте

forum.gs.by

Берегите здоровье! ФОТО ТАТЬЯНЫ ПЛАХЕТКО
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Галоўны рэдактар Віктар Уладзіміравіч ВАЛАДАШЧУК

Падпісныя індэксы:
64042 (індывідуальная)

63818 (ведамасная)
63646 (льготная)

ЗАСНАВАЛЬНІК

ВІктар Уладзіміравіч 
ВАЛАДАШЧУК

Рэгістрацыйнае пасведчанне
№64 ад 05.03.2009 года.

выдадзена Мiнiстэрствам iнфармацыi РБ
Ліц. №42540/0418481 ад 27.05.08 да 

25.06.13 Слонімскі райвыканкам

Надрукавана ў друкарні
“ПлутасМаркет”,  

г. Мінск, 
вул. Халмагорская, 59а.

Заказ № 705

Час падпісання 
да друку па графіку 

3 лістапада 2009 года 11:00.
Аб’ём — дзесяць умоўных 

друкаваных аркушаў.Cвабодны кошт
Газета друкуецца 

на беларускай і рускай мовах

Юрыдычны адрас:
231800, г.Слонім,

вул. Чырвонаармейская, 41

утро день вечер
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Тел.: 8 (029) 2275918, 
8 (029) 6594265

ИП Воложинский Ю.Э. УНП 290047108

Читайте в свежем номере газеты 

 
Материал Ольги Шин-
кевич «Человек, кото-

рый дает вторую жизнь ко-
раблям» читайте на стр. 1.

 
Интервью Евгения Во-
лодащука с Чеславом 

Хильмоном под новой рубри-
кой «Пять ответов от души» 
найдёте на стр. 2.

ЧУП «РеCпект» Лиц. № 02250/0193611 от 21.08.06-21.08.11 г. УНП 290112532

http://
www.gs.by

ЧПУП «Алексман» 

Окна 
двери 

ПВХ

Тел.: 8 (029) 35 35 782, 8 (029) 35 35 781

Раздвижные 
балконные 
рамы

УНП 590930059

Изготовим 
доставим 
установим 

?)2@A&BCDEFGGHGFB&IJKLMNOP&
QDGHGFB&IR?SP

ЧПУП «ЗдаВа» УНП290906463 

ПОНЕДЕЛЬНИК, 9 ноября

ВТОРНИК, 10 ноября

СРЕДА, 4 ноября

ЧЕТВЕРГ, 5 ноября

ПЯТНИЦА, 6 ноября

СУББОТА, 7 ноября

ВОСКРЕСЕНЬЕ, 8 ноября

ПОГОДА НА НЕДЕЛЮ

 
Материал и фоторепор-
таж Екатерины Герасим-

чик об осенней ярмарке в де-
тском саду №5 читайте на стр. 4.

 
«Просто сказку и да-
же…» Игоря Касперо-

вича маленькие читатели 
найдут на стр. 5.

 
Жыццёвую гісторыю 
“Мама Люба і Вало-

дзя” Леанарда Юргілевіч рас-
казвае на стар. 6.

 
«SMS-Молния» ждёт 
своих читателей на 

стр. 7.  

СРЕДА, 11 ноября

  НОВОСТИ

ПАМЯТИ КАСТУСЯ 
КАЛИНОВСКОГО

Город Свис-
лочь — единс-
твенный в рес-
публике насе-
ленный пункт, 
где установлен 
памятник на-
циональному 
герою Беларуси 
Кастусю  Калиновскому, руково-
дителю восстания 1863 года. А де-
ревня Якушовка, расположенная 
в этом в районе, — малая родина 
Калиновских. Там когда-то было 
их родовое имение. На местном 
кладбище находится могила бра-
та Кастуся Виктора, идеолога на-
ционально-освободительного 
движения в Западной Беларуси 
второй половины XIX века.

Днями в Свислочи состоя-
лись торжества, посвященные 
знаменитым землякам-героям. 
Эти мероприятия уже прошли 
в 14-й раз. Они организованы 
общественными активистами, 
свято хранящими память о на-
циональных героях.

Константин СТАНКЕВИЧ

yr.no

ФОТО ТАТЬЯНЫ ПЛАХЕТКОГотовимся к зиме


